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începutul unei noi etape 
în relațiile dintre state
Sentimentul de adîncă satisfacție cu care opinia publică 

internațională a primit vestea despre acordul deplin realizat 
la conferința de la Geneva a șefilor guvernelor celor patru 
puteri,, confirmă uriașa importanță a acestui eveniment isto
ric, atit de așteptat de popoare- După zece ani de la sfîrșitul 
ce'ui de al doilea război mondial, cele joatru mari puteri care 
au colaborat pentru dobîndirea victoriei asupra fascismului, 
au restabilit climatul necesar unei colaborări intre ele, 
de data aceasta în vederea construirii unei păci trainice. 
Conferința de la’ Geneva a deschis calea' unei noi etape în 
relațiile dintre state, a unei etape favorabile întăririi încre
derii între țări și popoare;
. Contactul personal stabilit între personalitățile de cea 
mai mare răspundere din UR.S.S., S.U.A., Anglia și Franța 
la Geneva, discuțiile care au avut loc atît pe cale oficială 
la masa conferinței cît și pe cale neoficială în diverse ocazii, 
au prilejuit un rodnic schimb de păreri, o confruntare di
rectă a pozițiilor respective în problemele de cea mai mare 
importanță internațională- S-a constatat cu acest prilej că 
deși în multe din aceste probleme mai sînt deosebiri de ve
deri, există totuși o mulțime de puncte în care pozițiile celor 
patru puteri coincid sau sînt foarte apropiate. Spiritul 
de conciliere, de înțelegere plină de bunăvoință care a dom
nit la Geneva, deschide, cele mai bune perspective rezolvării 
practice’i ulterioare, a problemelor care au fost abordate la 
Geneva.

După cum reiese din documentul elaborat la conferința de 
ta Geneva, particip a nț ii la conferință au ajuns la concluzia că 
între reunificarea Germaniei și problemele securității îtn Europa 
există o strînsă legătură și că soluționarea cu succes^a ambe
lor acestor probleme corespunde interesului, întăririi păcii. Dis
cuțiile de la Geneva au arătat că toți participant la confe
rință au manifestat străduința de a găsi o rezolvare de comun 
acord a acestei probleme importante. Propunerea Uniunii So
vietice de a se realiza un sistem de securitate europeană în 
două etape a fost deosebit de valoroasă.

Continuarea discuțiilor între miniștrii afacerilor externe în 
atmosferă de bunăvoință, care a existat la Geneva, va fi 
chezășia că și în rezolvarea problemei germane, abordată la 
conferință, se vor putea face pași importanți. Punctele de 
vedere deosebite afirmate la Geneva în ceea ce privește calea 
rezolvării acestei probleme, nu i-a împiedicat totuși pe parti
es parați'. la conferință să afirme în directivele către miniștrii 
afacerilor externe că soluționarea problemei germane și reuni
ficarea Germaniei prin alegeri libere trebuie' să fie înfăptuite 
conform intereselor naționale ale poporului german și ale secu. 
Citații Europei. Participarea la un sistem de securitate colectivă 
țn Europa, a celor două părți ale Germaniei, pînă la unificare 
așa cum a propus Uniunea Sovietică ar constitui un impor
tant aport la înlăturarea obstacolelor ce există, în momentul 
de față, în calea unificării, obstacole create prin acordurile de 
la Paris, care au deschis calea reînarmarii Republicii Federale 
Germane și au dus la includerea acesteia în Uniunea Europei 
occidentale și în pactul Atlantic.

Locul acordat în cursul discuțiilor de la Geneva proble
mei dezarmării și pașii însemnați realizați în direcția rezolj 
vării ei, confirmă deosebita importanță pe care o are această 
problemă în asigurarea păcii , și a bunăstării omenirii.

Elaborării unui sistem de dezarmare acceptabil în cadrul 
viitoarelor lucrări ale subcomitetului comisiei O.N.U. pentru 
dezarmare, i s-au creat perspectivele cele mai favorabile in 
cursul conferinței de la Geneva, unde Uniunea Sovietică a 
propus să se statornicească înțelegerea realizată deja în pro
blemele în care pozițiile celor patru puteri fie că coincid în
tru totul, fie că s-au apropiat în mare măsură. Este vorba în 
primul rînd. de stabilirea nivelului armamentelor, de interzice
rea armei atomice, de necesitatea stabilirii unui sistem efectiv 
de control internațional.

Deosebit de importantă este și hotărîrea la care s-a ajuns la 
Geneva pentru refacerea legăturilor economice și culturale în
tre est și vest. •

Conferința de la Geneva, discuțiile prietenești și spiritul 
de conciliere care au caracterizat-o au constituit un 
foarte însemnat pas în vederea întăririi încrederii, ce va 
trebui de acum încolo să domnească între state și popoare. 
In aceasta constă în primul rînd însemnătatea istoricei con
ferințe de la Geneva care a dus la stabilirea unor acorduri 
de mare importanță pentru cauza întăririi păcii generale.

Conferința de la Geneva n-a înșelat speranțele popoarelor 
care manifestă de multă vreme convingerea că tratativele 
pașnice între părțile interesate pot duce la o destindere în 
relațiile internaționale și ,1a stabilirea coexistenței pașnice 
între state, indiferent de orînduirea lor politică și socială. 
Cei ale căror speranțe au fost înșelate sînt doar pescuitorii 
în apă tulbure pentru care „războiul rece“ a însemnat o sursă 
de profituri fabuloase.

Conferința de la Geneva a arătat milioanelor de oameni 
că războiul poate fi evitat, deși pentru stabilirea unei păci 
trainice mai e nevoie de importante eforturi. Dar contactul 
stabilit la Geneva între șefii guvernelor statelor ce poartă 
principala răspundere în marile probleme ale războiului și 
păcii, va putea lua în viitor o continuă dezvoltare pozitivă aș
teptată de popoare.

Poporul romîn, care a urmărit cu deosebit interes lucrările 
conferinței de la Geneva și a salutat rezultatele ei, așteaptă, 
alături de toate popoarele lumii, ca măsurile luate de această 
conferință istorică să fie înfăptuite pe calea indicată de co
mun acord- Traducerea în viață a hotărîrilor conferinței de 
la Geneva va cere încă eforturi multiple. Dar aceste eforturi 
vor găsi o răsplată în satisfacția cu care popoarele întregii 
lumi vor saluta instaurarea unei păci trainice în lumea în
treagă, spre care conferința de la Geneva, a deschis larg 
porțile.

Spectacol de gală al Ansamblului 
artistic al tineretului din R. P. R.

Luni seara, Ansamblul artistic al tineretului din R.P.R., care va 
participa lă cel de al 5-lea. Festival Mondial al Tineretului și Stu
denților de la, Varșovia, a prezentat în sala Teatrului C.C.S. un 
spectacol de gală.

La spectacol au asistat tovarășii: dr. Petru Groza, Gh. Apostol, 
I. Chișinevschi, Constanta Crăciun, L. Răutu, Ion Pas, acad. prof. 
P. Constantinescu-Iași, M. Macavei, Stela Enescu, Cornel Fulger, 
numeroși 'oameni ai artei și culturii, membri ai C.C., al U.T.M., 
ținui și tinere, un numeros public.

Și-au dat condursul corul tineretului și Orchestra simfonică di
rijată de Viorel Doboș, laureat al Premiului de Stat și Marin 
Cocs.an.in, Orchestra dp muzică populară dirijată de Ionel1 Bu- 
diște nu. două., formații de dansuri,; precum și! numeroși, soliști, 
laureați ai Festivalurilor mondiale ale tineretului de la Berlin și 
Bucu-eșt:, ai celui de al 2-lea Concurs național ăl tinerilor so
liști, ai Festivalului „Primăvara la Pra,ga“, printre care Magda 
Iancu'escu, Nicolae Herlea, Valentin Țeodorian, Irineî Liciu și Ga
briel Popescu, Pușa Niculeșcu și Gheorghe Cotovelea, Nicolae Flo
rei. Angela Mbldoveanu, Valentin Loghin, Vladimir Orlov, Crim- 
hilda Cristescu, Damian Luca și alții.

Spectacolul de. gală al Ansamblului tineretului din R.P.R. s-a 
bucurat de un frumos succes.

(Agerpres)

t- JQN NUCULA „Să dăm patriei cit mal 
multe acumulări socialiste peste plan 1“*- 
Angajamentul nostru și căile realizării 
lui . (pag. 2-a)

— D. TARNAUttANU: Acolo tinde se
plămădește istoria satului de mîine —
6 ani de la înființarea primelor gospodă
rii colective j (pag. 2-a)

— îmbunătățirea muncii stațiilor de radio-
ficare'—' sarcină de seamă a sfaturilor 
populare (pag. 2-a)

— In întirhpfnărea Festivalului (pag. 2-a)

Să asigurăm stringerea la timp
și

★

Roadele 
întrecerii

BIRLAD (de la co
respondentul nostru). 
Un sprijin important 
pentru te, minarea re
coltării la timp și în 
bune condițiuni în toa
te gospodăriile agrico
le de stat din regiu
nea Bîrlad îl consti
tuie întrecerea sociali
stă în care sînt antre
nați combinerii, trac
toriștii și ceilalți mun
citori din acest sec
tor. La gospodăria de 
stat Răstoaca din ra
ionul Focșani, tracto
riștii Vasile Bolosin și 
Ilie Petrescu folosind 
din plin capacitatea 
de tracțiune a noi
lor tractoare sovietice 
M.T.Z., primite în ur
mă cu cîteva zile, au 
cuplat cîte 2 seceră- 
tori-legători la fiecare 
tractor și au secerat 
într-o zi și jumătate 
griul de pe o supra
față de 40 de ha.

Activitatea combine- 
rilor din gospodăria 
agricolă de stat Slo- 
bozia-Ciorăști, din ra- 
lionul Focșani, n.a fost 
întrecută de nici un 
combiner din celelalte 
gospodării agricole 
de stat ale regiunii. 
Avînd de secerat or
zul de pe supra
fața de 106 ha. la sec
ția Armeni, combinerii 
Amghel Moga și Nicu- 
lae Orășanu au termi
nat recoltatul în nu
mai 3 zile în loc de 4 
cit era planificat.

Echipa de pe com
bina condusă de Ah-; 
ghel Moga, formată 
din Gavrilă Vechiu, 
loan Barbălată și 
Zamfir Grama a re
coltat 90.000 kg. orz, 
cu 30.000 kg. mai mult 
decît au recoltat cele
lalte combine.

fără pierderi a recoltei!
* * *

Exemplul fru nfașuIu i

I— Sport (pag. 2-a)
— Puternicul ecou internațional al rezulta

telor conferinței de la Geneva
' , (pag. 3-a)

— N. MORARU : După conferință (cores
pondență telefonică din Geneva)

(Pag. 4-a)
—- Sosirea lui N. A. Bulganin și N. S. Hruj- 

ciov la Berlin.
• Declarația lui Otto Grotewohl 
e Declarația lui N. A. Bulganin

(pag. 4-a)

CRAIOVA (de la corespondentul nos
tru). — Florea Tibercă se numără prin
tre fruntașii recoltelor bogate din comu
na Perîșoru, raionul Băilești. Anul tre
cut, el a obtinut cele mai mari producții 
din comună, atît la grîu cît și la po
rumb.

Acum nimeni din sat nu are culturile 
mai frumoase și mai bine întreținute de. 
cit Florea Tibercă. Grîul, bine plivit ori 
de cite ori are nevoie, a dat cu mai bine 
de 500 kg. mai mult decît anul trecut. 
Iar porumbul însămînțat la timp in cui
buri așezate în pătrat, și prășit de trei

ori, a crescut mai înalt decît omul. Zi
lele acestea Florea Tibercă a făcut poleni
zarea suplimentară artificială la un hec
tar de porumb și la 0,25 ha. de floarea- 
soarelui.

Multi țărani muncitori din sat îi ur
mează exemplul. Iată de ce țăranii mun
citori din sat, ca Chirea Dascălu, Florică 
Florea și multi alții, au făcut zilele aces
tea polenizarea suplimentară artificială la 
floarea-soarelui, urmînd ca atunci cînd îi 
vor sfătui tehnicienii să facă acest lucru
și la porumb.

GRÎUL COLECTIVIȘTILOR

— O mindrețe de grîu! spune Ghet ase Stoîcaț președintele gospodă
riei colective din satul Dumitrana, comuna Dărăști, raionul Mihăilești, ară- 
tînd secretarului comitetului raional de partid, Alexandru Zărneanu, un mă
nunchi de spice bogate și grele.

Intr-adevăr, colectiviștii din satul Dumitrana au cu ce se mîndri: grîul 
strîns cu ajutorul combinei a dat o producție de 2.000 kg. la hectar.

Foto: NIC.U VASILE

P e
CONSTANȚA (de la corespondentul nos

tru). — In zilele acestea pe ogoarele re
giunii Constanța se desfășoară o muncă 
însuflețită. Peste tot la Valea Dacilor, Ni- 
sipari sau Mircea Vodă, bătălia strîngerii 
recoltei stă în centrul atenției tuturor ce
lor ce muncesc pe ogoare.

• Colectiviștii din comuna Valea Dacilor 
au terminat, printre primii din raionul Med
gidia, recoltatul și treieratul orzului. Mun
ca lor a dat un rod bogat: au obținut 3600 
kg. ora de toamnă la hectar de pe o su
prafață de aproape 100 ha. Grîul pe care 
l-au treierat pînă în prezent dă 3000—3100 
kg. boabe la ha.

• Membrii gospodăriei colective din Ni- 
sipari recoltează și transportă la arie în- 
tr-un ritm viu bogata recoltă de grîu. Aici 
găsești una din cele mai bine organizate

cîmpiile dobrogene
arii din regiunea Constanta. Zilele acestea 
a început treferatul grîului după sistemul 
graficului orar, metoda dă treier de mare 
productivitate a mecanizatorului, sovietic 
Nicolai Brediuc. ;

• Pe panoul de onoare al gospodăriei a- 
gricole de stat Fetești sînt scrise trei nume 
de tractoriști: Vasilp Răileanu, Nicolae 
Vodă și'Zaharia Ciocildău. Sub numele lor 
este scris : Lucrează în contul anului 1956. 
Am aflat însă că inscripția 'este depășită. 
De cînd au apărut numele tractoriștilor pe 
panou, Vasile Răileanu lucrează de acum în 
contul anului 1957 și și-a realizat planul 
anual în proporție de 206 la sută. Totodată 
el a economisit peste 600 litri de motorină.

• Mircea Vodă este o comună fruntașă 
în raionul Medgidia care are aproape 80 la

Și-a depășit 
angajamentul
BRAILA (de la co

respondentul nostru). 
Intr-o adunare popu
lară ținută la începu
tul anului în comuna 
Gropeni, raionul Bră
ila, țăranul muncitor 
Gheorghe Tudor și-a 
luat angajamentul ca 
de pe hectarul ce-1 a- 
vea însămînțat cu grîu 
de toamnă să strîngă 
2.000 kg. boabe.

La îndrumarea teh- 
nicianei Eugenia Mi
hai de la punctul a- 
gricol Valea Cînepei. 
el a fost printre pri
mii care în primă
vară a grăpat grîul 
Plivit de două ori, 
grîul de pe hectarul 
lui Gheorghe Tudor 
a crescut înalt, cu 
spicul greu. Cînd 
grîul a dat în pîrgă, 
Gheorghe Tudor a 
fost primul la sece
rat.

La una din bato
zele ce funcționează 
acum pe ariile comu
nei Gropeni, Gheor
ghe Tudor și-a treie
rat grîul. CîntarUl a 
arătat cantitatea tre
ierată de pe hectarul 
ce l-a muncit cu atî- 
ta rîvnă: 3.200 kg.

Insămînțează 
plante furajere 

în miriște
GALAȚI (de Ia co

respondentul nostru).
Pentru a asigura 

furajele necesare creș
terii vitelor, colecti
viștii din comunele 
Batogu, Golășei și 
Bordei Verde, raionul 
Călmățui, au însămîn- 
țat în miriște — după 
recoltarea rapiței și 
orzului — cîte 15 ha. 
cil porumb furajer și 
mei. Țăranii munci
tori din comune'e 
Tătaru și Viziru au 
însămînțat de aseme
nea furaje pe mari 
suprafețe. In raionul 
Călmățui s-au însă
mînțat în miriști. în 
cîfe.va zile, 421 ha. cu 
plante furajere.

sută din cereale recoltate pînă în prezent. 
Deputății sfatului popular, agitatorii, popu
larizează acum numele fruntașilor satului: 
pe Nicolae Panțuru, Talat Feiuzi și alții, 
care au fost primii la recoltatul și treieratul 
cerealelor păioase, care au predat primii din 
comună cotele către stat.

a Nu de mult înființată, gospodăria co
lectivă din satul ®obu al comunei Chioara, 
a devenit fruntașă pe raion. Colectiviștii au 
terminat recoltatul și treieratul orzului, pre
cum și al grîului, reușind să predea primii 
pe raion cotele de grîu către stat. Totodată 
ei au executat prașila a IlI-a la bumbac, 
efectuînd în prezent cea de a patra prașilă 
la cele 70 ha. porumb semănat în cuiburi 
așezate în pătrat. , .

IN ZILELE CONFERINȚEI DE LA GENEVA

LA UN DEJUN OFERIT DE PREȘEDINTELE CONSILIULUI DE MINIȘTRI AL U.R.S.S., N. A. BULGANIN, IN CINSTEA
DELEGAȚIILOR S.U.A., FRANȚEI ȘI ANGLIEI LA CONFERINȚA DE LA GENEVA A ȘEFILOR GUVERNELOR 

CELOR PATRU PUTERI.
In clișeu (de la stingă spre dreapta): J. F. Dulles, A. Eden, N. A. Bulganin, V. M. Molotov șl A. Pinay.

Pe drumul îndeplinirii 
și depășirii cincinalului

La capătul fiecărui trimestru, oamenii muncii s-au obișnuit 
să aștepte cu nerăbdare Comunicatul Direcțiunii Centrale de 
Statistică de pe lîngă Consiliul de Miniștri al R.P.R-, cu 
privire la îndeplinirea planului de stat. In datele lapida-re ale 
comunicatelor, ei văd sintetizate și în aceiași timp generali
zate la proporțiile întregii noastre economi:, roadele activității 
depuse de-a lungul a trei luni de muncă avîntată.

Multă și justificată bucurie au arătat oamenii muncii și la 
citirea Comunicatului Direcțiunii Centrale de Statistică dat 
publicității duminică- Depășirea cu 9 la sută a planului pro
ducției globale pe trimes.trul II al acestui an, creșterea supra
fețelor cultivate pentru recolta anului 1955, ca și ce’elalte 
realizări despre care vorbește Comunicatul dovedesc că obiec
tivul pe care îl urmărește întregul popor — îndeplinirea și 
depășirea cincinalului — se înfăptuiește cu succes.

Deosebit de semnificative sînt rezultatele obținute de oa
menii muncii din industrie. Faptul că, în afară de o singură 
excepție, toate ministerele și organizațiile centrale industriale 
și-au îndeplinit și depășit cu procente însemnate sarcinile de 
plan ce le reveneau, vorbește elocvent despre strădaniile ce
lor ce muncesc pentru a se prezenta la finele anului cu cin
cinalul îndeplinit și depășit, despre îmbunătățirea activității 
tehnico-organizatorice a întreprinderilor. De altfel, amănun
tele pe care le dă Comunicatul confirmă din plin acest lucru-

In cursul trimestrului II au fost fabricate peste plan nume
roase produse de primă importanță pentru dezvoltarea eco
nomică a patriei. Depășirea planului de producție la energia 
electrică, fontă, minereuri, țiței, benzină, strunguri, locomo
tive, rulmenți, etc., etc., îmbunătățirea calității multora din
tre aceste produse, demonstrează încă odată că cei ce mun
cesc și-au însușit întru totul ca fiind propria lor politică, poli
tica partidului de industrializare socialistă a țării, de 
dezvoltare cu precădere a industriei mijloacelor de producție.

Și cei ce muncesc în industria bunurilor de consum au 
adus contribuția lor prețioasă la îmbunătățirea aprovizionării 
populației, la ridicarea nivelului de trai al poporului- In 
acest sector al industriei, planul pe trimestrul II a fost de
pășit la numeroase pro'duse de larg consum, calitatea lor s-a 
îmbunătățit iar sortimentele au devenit mai variate.

Trimestrul II are în fiecare an o mare importanță și în ce 
privește agricultura. Faptul că în această perioadă se face 
bilanțul muncilor agricole de primăvară și în bună măsură 
al muncilor de întreținere a culturilor, faptul că la sfîrșitul 
trimestrului începe recoltarea, permite să se creeze o imagine 
de ansamblu asupra perspectivelor recoltei din fiecare an. Or, 
perspectivele recoltei dtn ultimul an al cincinalului sînt dintre 
cele mai îmbucurătoare. Dovadă, depășirea cu 160000 ha. a 
suprafeței cultivate față de anul trecut; întărirea bazei teh- 
nico-materiale a agriculturii cu numeroase noi mașini și 
tractoare; folosirea pe scară mult mai largă a mecanizării 
și a metodelor agrotehnice înaintate. Recoltele superioare ob
ținute de pe acum de un număr de gospodării de stșt ți co
lective permit să se facă aprecieri optimiste asupra dezvoltă
rii agriculturii noastre-

Succesul construcției noastre pașnice, faptul că Republica 
noastră Populară progresează rapid atît în domeniul econo
mic, cît și social și cultural se desprinde și din sporirea vo
lumului lucrărilor capitale în semestrul I 1955 față de perioada 
corespunzătoare din 1954. Punerea în funcțiune a noi între
prinderi și agregate în mai toate ramurile industriei, darea în 
folosință a numeroase construcții agricole, grupuri sociale, 
creșe, cămine culturale, etc., sînt dovezi de nedezmințit că 
poporul nostru își concentrează eforturile pașnice în slujba 
construirii unei vieți tot mai bune, mai îmbelșugate.

Acest lucru se desprinde, de altfel, și din alte date pe care 
le prezintă Comunicatul. Dezvoltarea circulației mărfurilor, îm
bunătățirea aprovizionării populației de la orașe și sate, este 
un lucru de care își poate da seama lesne fiecare cetățean 
care vizitează magazinele sau piețele. Comunicatul Direcțiunii 
Centrale de Statistică arată cifric această dezvoltare. In se
mestrul I 1955 populația orășenească a cumpărat cu 34 la 
sută mai multă carne, cu 79 la sută mai mult pește proas
păt, cu 20 la sută mai multă făină, cu 78 la sută mai multe 
brînzeturi; oamenii muncii de la sate au primit cu 13 la 
sută mai multe țesături de bumbac, cu 15 la sută mai multe 
confecții, cu 19 la sută mai multă încălțăminte decît în se
mestrul corespunzător din 1954.

Și în alte capitole ale sale Comunicatul dat recent publicității 
vorbește despre creșterea nivelului de trai material și cultural 
al celor ce muncesc. Creșterea cu 4,8 la sută față de semes
trul I 1954 a numărului muncitorilor, tehnicienilor și func
ționarilor din sectorul socialist al economiei, creșterea produc
tivității muncii în industrie cu 13,8 la sută, sporirea cheltuie
lilor bugetare pentru acțiuni social-culturale, sînt tot atîteș 
dovezi că, cu fiecare etapă a construcției socialiste, oamenii 
muncii își ridică necontenit standardul de viață, devin mai 
culți.

Numeroasele realizări despre care vorbește Comunicatul 
Direcțiunii Centrale de Statistică au fost primite cu multă 
bucurie de oamenii muncii. Citind datele Comunicatului, 
aceștia nu trebuie să treacă însă cu vederea nici lipsurile și 
deficiențele semnalate. Pentru cei ce muncesc în sectorul in
dustriei lemnului, hîrtiei și celulozei, pentru sectoarele ră
mase în urmă cu îndeplinirea planifiui la unele produse, li
chidarea rămînerii în urmă manifestată în trimestrul II con
stituie o sarcină imediată, de primă însemnătate. Obiectul 
unei analize temeinice trebuie să formeze și lipsuri'e de care 
vorbește Comunicatul în ce privește calitatea nesatisfăcătoare 
a unor produse, efectuarea de livrări neritmice, insuficienta 
preocupare pentru generalizarea tehnicii înaintate, risipa de 
materiale și forță de muncă, etc.

Întrecerea ce se desfășoară în unitățile socialiste din in
dustrie șj agricultură pentru realizarea și depășirea sarcini
lor planificate, pentru1 efectuarea de acumulări socialiste peste 
plan constituie un bun mijloc pentru continuarea și lărgirea 
succeselor dobândite, pentru lichidarea lipsurilor.

Mobilizați de înfăptuirile obținute în cursul trimestru'ui 11 
al acestui an, învățînd din lipsurile și greutățile manifestate, 
să luptăm ca în ziua de 23 August, marea sărbătoare a po
porului nostru, să putem raporta noi și valoroase realizări 
în domeniul economiei și culturii-

Sosirea delegației guvernamentale a R RR. 
de la Varșovia

Duminică dimineața s-a reîntors în Capitală, venind de Ia Var
șovia, delegația guvernamentală a R.P.R. care a participat la 
sărbătoarea națională a Poloniei Populare, sărbătoarea elibe-ării.

Delegația guvernamentală a fost alcătuită din tovarășii Chivy 
Stoica, membru în Biroul Politic al C.C. al P.M.R., prim vice- 
președin e al Consiliului de Miniștri, și ion Pas, prim locțiitor al 
ministrului Culturii.

Din delegație a făcut de asemenea parte ambasadorul R.P.R. la 
Varșovia, Marin Florea Ionescu.

La sosire, pe aeroportul Băneasa, membrii delegației au fost 
salu*ați de tovarășii: I. Chișinevschi, D. Coliu, N. Ceaușescu, 
acad. I. Murgulescu, M. Popescu, Gh. Hossu, M. Florescu, Voinea 
Marinescu, O. Berlogea. (Agerpres)
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îmbunătățirea muncii 
stațiilor de radioficare — 

sarcină de seamă a sfaturilor 
populare

Radio-ul — ziarul fără hîrtie și fără dis
tanțe, cum l-a numit Lenin — a căpătat o 
largă răspindire în țara noastră. Acțiunea 
de radioficafe inițiată de statul nostru de
mocrat-popular a îngăduit în ultimii ani unui 
număr sporit de cetățeni să asculte emisiu
nile radiofonice ale posturilor de radio cen
trale și locale. In anul 1954 au fost insta
late aproape 140.000 de difuzoare noi. Nu
mai în locuințele din mediul sătesc sînt 
instalate astăzi peste 300.000 de difuzoare.
.Rețeaua de radioficare prezintă o mare 

importanță pentru desfășurarea muncii' po
litice și cUltural-educativă de masă. Această 
importanță stă în faptul că, în afara retrans. 
miterii emfeținilor posturilor de radio 'cen
trale, stațiile de radioficare locale prezintă 
și programe proprii, cu materiale și emisiuni 
specifice orașului sau comunei respective. 
Sînt nenumărate stații de radioficare orășe
nești și sătești ale căror colective redacționale 
alcătuiesc emisiuni de bună calitate, axate 
pe probleme actuale, capabile să intereseze 
și să mobilizeze masele de cetățeni la în
făptuirea sarcinilor puse de partid și guvern.

Faptele dovedesc totodată că mai sînt încă 
multe stații de radioficare care activează 
siab, sporadic, dezorganizat, întreaga mun
că fiind adeseori dusă chiar de către redac 
torul responsabil. La aceste centre de radio- 
ficare emisiunile locale sînt înlocuite adeseori 
prin diferite anunțuri de mică publicitate ne
interesante, prin materiale de calitate slabă 
șl alese fără discernămînt. La aceste stații 
munca cu corespondenții voluntari este ab
sentă, iar ascultătorii nu găsesc decit arare
ori pro-grame locale care să-i satisfacă. In 
multe cazuri astfel de stații, dotate cu utilaj 
modern valoros, se transformă doar în 
relransmițătoare ale emisiunilor de radio 
centrale.

Posibilitățile largi de activitate pe care le 
au stațiile de radioficare și sarcinile deose
bit de importante ce stau în fața lor implică 
o serie de măsuri în vederea îmbunătățirii 
muncii. Este necesar în primul rînd ca co
mitetele. executive ale sfaturilor populare 
regionale să se ocupe îndeaproape, temeinic, 
oe acțiunea de radioficare de care ele răs
pund în mod direct. Comitetele executive ale 
sfaturilor populare regionale sînt datoare să 
organizeze colective de redacție pe lîngă fie
care centru de radioficare și să se ocupe de 
instriiirea, îndrumarea și controlarea siste
matică a acestor colective. Aceasta înseam
nă că comitetele executive regionale au o- 
bfigația să analizeze periodic calitatea pro
gramelor locale ale centrelor de radioficare 
și să verifice periodic planurile de muncă, 
să țină seama ca aceste planuri să reflecte 
specificul localității respective. Stațiile de 
radioficare sătești, bunăoară, trebuie să-și 
pună ca obiectiv principal în această perioa
dă sprijinirea temeinică, printr-o intensă ac
tivitate agitatorică și organizatorică, a mun
cilor de seceriș și treieriș. In orașe, în spe
cial in cele în eare se află unități industria
le. este necesar ca stațiile de radioficare să 
urmărească și să popularizeze intens lupta 
pe care oamenii muncii din industrie o duc 
pentru sporirea acumulărilor socialiste.

Comitetelor executive ale sfaturilor popu
lare regionale le revine de asemenea sarci
na să asigure localuri corespunzătoare din 
toate punctele de vedere, să vegheze ca stu
dioul censului de radioficare să fie in ace
eași > cftdire cu cabina tehnică.

îmbunătățirea muncii de radioficare pre
supune o activitate rodnică și din partea Di
recției Generale a Radiodifuziunii. In sarcina 
acestei direcții revine calificarea responsabi
lilor comitetelor de redacție ale centrelor de 
radioficare șl a inspectorilor cu radioficarca 
ai comitetelor executive regionale, precum 
și controlul direct și îndrumarea metodologi
că a acestor centre.

Emisiuni locale interesante, alcătuite cu 
grijă și mult discernămînt, capabile să an
treneze masele de oameni ai muncii la o vie 
activitate In producție, culturală și gospo
dărească, emisiuni locale care să transfor
me astfel centrele de radioficare în puterni
ce mijloace de educare a maselor — iată 
scopul pentru atingerea căruia sfaturile 
populare regionale sînt chemate să depună 
toate eforturile.
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Acolo unde se plămădește 
istoria satului de mune

Martini, responsa- 
de la gospodăria 
Laslea, privea cu

Se însera. Sus pe 
culmea dealului, ‘ în 
răcoarea amurgului de 
vară oamenii se. o- 
dihneau după o zi 
de muncă spornică. 
Din tind în tind. Ion 
bitul brigăzii a doua 
agricolă colectivă din_____ , ,_____ _
luare aminte către zările asfințitului. 
Apoi privirea brigadierului cuprindea pri
veliștea din fața .noastră. Acolo pe cîm- 
pie, tncepind de la albia Tîrnavei și pină. 
aici sub. poalele dealului, se întind ogoa
rele mari ale' gospodăriei colective „Ogo
rul Roșu” alcătuită de țăranii muncitori 
din Laslea. Pe -aceste ogoare porumbul 
s-a înălțat de un stat de om iar griul a 
început să dea îh pirgă.

Era tirziu, Pe ulița mare prășitorii se 
întorceau spre casc, Si oamenii care au 
zăbovit sus. pe culmea dealului se în
dreptară către sat.

— Așa era șt atunci,, continuă firul 
vorbei colectivistul Marcu Lup. A fost o 
zi cu zăpușeală iar seara cerul era senin 
ca și acuma.

— Si tind te gtndești că au trecut 
șase ani... și parcă toate s-au petrecut 
ieri...

Da, șase ani au trecut de atunci, de la 
24 iulie, de tind 66 de familii din Laslea 
și alte grupuri de țărani muncitori din 
alte patru sate răspîndite în diferite col
turi ale țării au pus temelia primelor gos
podării agricole colective. Atunci, aici în 
preajma Tîrnavei, ca și intr-un sat din 
Banat, într-un sat ascuns după dealurile 
Moldovei, in Zăbranii Aradului și în Tur- 
nișorul Sibiului, a fost mare sărbătoa:e. 
Și acum își amintesc oamenii de eveni
mentele acelei zile. Parcă îi văd pe 
cei ce se îndreptau stinjeniți de sfială 
către masa prezidiului. Iată-l pe Ilarie 
Oprea, pe Ion Dop, pe Klein, pe Ambro
zie. Cu mîinile lor bătătorite cuprind cu 
stingăcie tocurile și semnează actul de 
constituire a gospodăriei colective.

O semnătură! O simplă semnătură! 
Ba multe nici na erau semnături adevă
rate ci simple puneri de deget pe niște 
linii trase cu. cerneală. O simplă semnă
tură ! Dar ce a însemnat asta ? Astăzi, 
după șase ani, semnăturile acestea — 
primele semnături care au statornicit cale 
nouă și în sat la Laslea, au rodit din 
plin.

6 ani de la înființarea 
primelor gospodării colective

8 . * 
| Despre începuturile-acelea, despre greu- 
g tățile drumului nebătălorit, despre bucu- 
8 rille primelor succese, au discutat înde- 
| lung colectiviștii din Laslea.
8 Cei din Laslea au pu ce se mtndri. 
| Eforturile lor au rodit din plin. Construct-
8 țiile ridicate pentru magazii și grajduri,
8 pentru remize și pătule, cireada de vaci, 
| turma de oi, herghelia de cai, stupind, 
% crescătoria de porci, cele două 
8 care umplu satul cu zgomotul
? realizări de seamă ddbindite în cei șase 
g ani. Dar asta încă nu-i nimic. Ca să-ți 
8 dai seama de ce au dobîndit colectiviștii 
| din Laslea ar trebui să petreci o seară la
8 coltul roșu și să-l auzi pe un fost anal
ii fabet vorbind cu aprindere despre „Pă-
§ mint desțelenit” ori despre „Temelia",
8 despre „Bărăgan" sau „Pline albă".
8 Nu ar strica să-i vezi și pe co- 
| lectiviștii de-o șchioapă' care la căminul 

„g lor. imbrăcafi în șorfulefe imaculate, îh- 
8 vață sub veghea educatoarelor să facă 
| primii pași în viață. Lucruri intere- 
8 sânte ai afla stînd de vorbă cu co- 
8' lectiviștii care in calitate de depu- 
| tați participă acum activ la conducerea 
8 treburilor de stat și gospodărești, cu șefii 

de echipă sau brigadierii, cu fruntașii re-
8 coltelor bogate care dqfH ieri erau ohiș-
8 nuifi să robească din zori și pînă în. noap- 
| te, astăzi se ocupă de organizarea muncii, 
8 studiază cărfi care vorbesc despre știin-
8 tă, iau parte la consfătuiri, iar inginerii 
| și tehnicienii, activiștii de partid și de stat 
8 înva(ă din practica lor îndelungată.
| Dar lucrul cel mai de preț cîștigat de
8 colectiviștii din Laslea, ca și de cei din
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rutiere 
lor, slnt

Ca să-ți

alte sate ale patriei e 
încrederea pe care 
au sădit-o în masele 
de țărani muncitori 
față de calea marii 
gospodării colective.

Iar aici la Laslea această încredere are 
drept rezultat că peste 200 de familii, 
adică aproape întregul sat, s-au înscris 
în gospodăria colectivă.

★
E un fapt mărunt poate, dar de la 

asta a pornit o discuție interesantă. S-o 
redăm cit mai exact cu putință.

Cele două rutiere ale gospodăriei cor 
lective treceau pe șosea ducînd după ele 
camioanele încărcate doțdora cu saci.

— Iaca, acum trage motorul. înainte ‘ne 
chinuiam cu vacile la jug, zise așa ca ; 
pentru sine colectivistul Ambrozie Pop. '

— Da, obiceiul de a pune vacile la jug 
a dispărut cu totul la noi, completă un 
altul.

— Dar cite obiceiuri n-au dispărut, fă- 
cînd loc la alte deprinderi?

Si de la asta vorba s-a întins. S-a vor- ■ 
bit despre metodele noi de semănat, des- \ 
pre îngrășarea pământului, despre folosi- ; 
rea combinei, despre măsuri agro-zooteh- ■ 
nice, despre aportul inginerului, despre 
obișnuința colectiviștilor de a citi cărți 
de la bibliotecă și despre multe altele.

Aceste lucruri noi, cu care oamenii s-au 
deprins doar de cîțiva ani, vor deveni 
obiceiuri, cum obicei este acuma la Laslea 
ca atunci cînd se împart veniturile, colec
tiviștii cei mai vrednici, care primesc 
produse cu nemiluita, să organizeze mese 
tovărășești unde nu lipsește belșugul de 
bucate și băuturi, voia bună și veselia. \ 
Acest obicei l-a introdus Ioan Klein. De ; 
atunci, din primul an, obiceiul este repetat : 
în fiecare toamnă de fruntașii gospodăriei. ;

★
Mese tovărășești, organizează colecti- ■ 

viștii din Laslea și cu alte prilejuri; la i 
1 Mai și la 23 August, la 7 Noiembrie și \ 
la Anul Nou. In fiecare an .se sărbăto- \ 
rește cu mare cinste și ziua de 24 iulie, 
ziua în care a luat ființă gospodăria lor.

Pentru a cinsti ziua asta, colectiviștii 
din Laslea au luat însă acum și alte ho
tar iri de seamă. Să vorbim cite ceva des. 
pre ele.

Ploile care s-au prelungit pină mai zi
lele trecute au întîrziai mult efectuarea 
unor lucrări. Acum muncile s-au îngră
mădit. E de lucru la prașilă și la con
strucția unui grajd, la grădina de zarza
vat și la strînsul finului. Lanurile de grîu 1 
au început să dea in pîrgă iar orzul e ; 
tocmai bun de cules.

Treabă pină peste cap. Ce-i de făcut ? ! 
La propunerea tov. Alexandru Aron, pre- ; 
ședințele gospodăriei, colectiviștii au ho. ; 
tărit să muncească fără răgaz, să folo- I 
sească fiecare clipă prielnică, să utilizeze ' 
toate forțele pentru a dovedi cu toate ; 
muncile. Pentru aceasta au fost pregă- I 
tite uneltele necesare, ariile de treier și ! 
atelajele. Iar atunci cînd inginerul ; 
Eugen Urcan, a dat de veste că orzul I 
poate fi recoltat, munca a pornit de în
dată. Combina trimisă de S.M.T. Sigili- ; 
șoara a intrat în funcțiune. Totodată 1 
echipe de colectiviști au început recoltatul ! 
cu secerile și cu coasele. Și după trei zile ( 
a pornit și treierișul. Acum orzul de la i 
gospodăria agricolă colectivă din Laslea j 
a șt fost treierat. Baza de recepție 
Dumbrăveni a eliberat colectiviștilor 
Laslea chitanța nr. 1 pentru predarea 
telor datorate statului.

In aceste zile va începe șl secerișul 
griului. Tot acum continuă și celelalte 
munci. Succesul pe care-l vor obține și 8 
de această dată' colectiviștii în efectua- 8 
rea la timp a tuturor lucrărilor agricole 8 
constituie cea mai bună cinstire a zilei g 
de 24 iulie, zi în care se. împlinesc șase | 
ani de tind a luat ființă gospodăria lor. 8

D. TÂRNAUCEANU O 
Corespondentul „Romîniei libere* g 

în regiunea Stalin
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ÎN întîmpinarea 
FESTIVALULUI

Pregătirile formațiilor 
noastre artistice

Au mai rămas doar 
cîteva zile pină la 
deschiderea celui de al 
V-lea Festival Mon
dial al Tineretului și 
Studenților, cînd pe 
numeroasele scene din 
Varșovia vor începe 
manifestările cuitural- 
arthtticfc’. în cadrul că
rora își vor' arăta 
măiestria formații ar

tistice de tineret din întreaga lume.
Ansamblul tineretului din R.P.R. compus 

dintr-un cor, două fortfiații de dansuri popu
lare, o orchestră de muzică populară, o or
chestră de acompaniament pentru cor și 
dansuri și un teatru de marionete se pregă
tește intens în vederea marii sărbători a ti
neretului.

Corul alcătuit din 90 de persoane, acompa
niat de o orchestră semisimfonică de 50 de 
persoane, va interpreta un bogait program de 
cîntece de tineret și de masă.

Cu acompaniamentul orchestrei populare 
corul va interpreta cîntecele, „Foaie verde 
viorea" prelucrare de Viorel Doboș, „Perini- 
ța“ prelucrare de Gh. Bozovan, „Foaie ver
de murele" prelucrare de I. Croitoru. De 
asemenea corul va interpreta „a capella", 
„Sîrba în căruță" de Gh. Danga, „Ana Lu- 
gojana" de Ion Vidu, „Dor, doruleț" de I. 
Chirescu, „Lîngă tufița verde" de Koposov, 
„Intimitate" de Chopin și altele.

Frumoasele noastre cîntece populare vor 
putea fi ascultate de tineretul lumii și în 
interpretarea orchestrei populare dirijată de 
Ionel Budișteanu. In repertoriul orchestrei 
figurează: „Mugur, mugurel", „Ca la Brea
za", „Invîrtita" și „Hațegana", „Chindia" 
etc., „Hora staccato" și „Hora mărțișorului" 
de Grigoraș Dinicu, precum și „Hora de 
concert" compusă de Ionel Budișteanu în 
cinstea celui de al V-lea Festival Mondial 
al Tineretului.

Cele două formații de dansuri care ne vor 
reprezenta la Festival pregătesc un bogat 
și variat program de lucrări coregrafice. 
Printre acestea se remarcă „Tablouri din 
Galeria Națională", creat pe muzica Rapso
diei I de George Enescu, „Călușarii", „Ma
ramele", ,,Brîul“, „Mușamaua" și altele.

Teatrul de păpuși și marionete „Țăndări
că" va prezenta la Varșovia spectacolul inti
tulat „Umor pe sfori" care va cuprinde o 
seamă de noi numere.

Numeroase manifestări 
cultural-artistice

In cadrul a numeroase manifestări, tine
rii patriei noastre dovedesc dragostea cu 
care se pregătesc să întîtnpine cea de a V-a 
întîlnire a tineretului lumii.

Astfel în Capitală s-au deschis pînă acum 
peste 220 de colțuri ale Festivalului. Aici 
sînt amenajate fotomontaje cu aspecte de la 
festivalurile precedente, aspecte ale-pregătirii 
tinerilor de la noi și din alte țari peniru 
Festival, fotomontaje prezentînd dmagini din 
lupta tineretului lumii pentru pace, precum 
și drapele cu stemele F.M.T.D. și U.I.S. De 
asemenea aici se organizează seri ale cîn- 
tecului de masă, unde tinerii învață cîntece 
inchipate Festivalului. Cu prilejul Joii Fes
tivalului, pe ^Stradele din parcurile „Libertă
ții" și „8 Mai", precum și în parcul de fcul- 
tură și odihnă „I. V. Stalin" s-au ținut con
ferințe despre „Varșovia, oraș al Festivalu
lui", „Cum întîmpină Comsomolul cel de 
al V-lea Festival Mondial al Tineretului și 
Studenților", despre lupta tineretului din ță
rile coloniale și dependente, pențru liber
tate și independență etc. Pe estradele din 
parcurile „Libertății" și „1. V. Stalin" s-au 
organizat numeroase seri de dans.

Șase mii de tineri au participat la o mare 
serbare cîmpenească în pădurea Pustnicu, 
raionul Brănești, unde au avut loc manifes
tări culiural-artistice, demonstrații sportive 
organizate în cinstea Festivalului de la Var
șovia. La uzinele „Tudor Vladimirescu", 
„Industria Bumbacului B“, „Tricotajul ro
șu", F.R.B., uzinele „23 August" și alte în
treprinderi au avut loc întîlniri între tineri 
muncitori și studenții străini care învață în 
țara noastră. (Agerpres)

pS- O
R.P.R. a întrecut R. Cehoslovacă în întîlnirea de pentatlon ffiddern

Duminică s-a încheiat la Sibiu întîljiirea 
internațională' de. pefttațlon modern dintre 
echipele selecționate ale->R.P.R. și R- Ceho
slovace. Pentatloniștii romiiii au repurtai o 
frumoasă victorie* internațidfială Cucerind 
primul loc atît la individual cît și pe echipe.

In clasamentul individual, victdria a fost 
cîșiigată de reprezentantul R.P.R. V. Teo- 
dorescu cu 4742 puncte, urmat de V. Man- 
ciu (R.P.R.) cu 4550 puncte și‘' V. Cerny

Campionatele europene

Intre 4-și”7 august pe lacul. Snagov vor' 
avea loc întrecerile din cadrul celei de a 
doua ediții a campionatelor europene femi
nine de canotaj academic. Pînă în prezent 
și-au anunțat participarea la această com
petiție echipele reprezentative ale Austriei, 
Belgiei, R. Cehoslovace, Franței, Germaniei 
occidentale, R.P.F. Iugoslaviei, Olandei, 
R.P. Ungare, Uniunii Sovietice și R.P. Ro
mine.

Cu ocazia campionatelor europene femi
nine de canotaj academic de la Șpagov, co-

C. Dumitrescu învingător în „Cursa munților"

Duminică s-a încheiat competiția ciclistă 
pe etape „Cursa munților" organizată de 
asociația sporti-vă Dinamo în cinstea celui 
de al V-lea Festival Mondial al Tineretului 
și Studenților de la Varșovia.

Ultima etapă ai competiției desfășurată 
duminică pe distanța Orașul Sta.lin-Bucu- 
reșt-i (166 km.) s-a caracterizat prin atacu
rile neîncetate ale dinamovistului N. Vasi- 
lescu pe care-l despărțea numai 3 minute de 
C. Dumitrescu. Vasilescu a reușit intr-ade
văr să sosească primul pe urcușurile de la 
Predeal și Gura Beliei, dar purtătorul tri
coului galben a fost mereu în roata lui, rl- 
postînd la toate încercările de evadare. Ast
fel la București a sosit un- pluton alcătuit 
din peste 30 alergători. In Piața Scânteii, 
mii de bucureșteni au fost martorii unei 
spectaculoase lupte finale în care victoria a 
revenit alergătorului dinamovist N. Vasilescu 
care a întrecut de puțin pe coechipierul său

Știri
■ Flamura Roșie Arad și-a început dumi

nică turneul în R.P. Bulgaria, jucînd la So
fia cu echipa selecționată a tineretului din 
R.P. Bulgaria.

Meciul s-a încheiat cu un rezultat de e- 
galitate: 2-2 (0-2). Au marcat Kolcev (2) 
pentru gazde și Vaczi și SerfozO pentru 
fotbaliștii romăni.

In jocul următor, eohipa Flamura Roșie va 
întîlni miercuri la Dimitrovo echipa locală 
Minior.

■ La 24 iulie a început în orașul Lodz 
întîlnirea dintre echipele de șah ale UjR^.S. 
și R.P. Polone contînd pentru semifinalele 
campionatului european.

Meciul se joacă la 10 mese. Din cele 10 
partide 5 au fost întrerupte, 4 cîștigate de 
șahiștii sovietici, iar una s-a terminat remi
ză. La prima masă s-au îmtîlnit Smîslbv și 
Sliwa. Campionul polonez a jucat foarte 
bine în fața marelui maestru sovietic și are 
un pion în plus la întrerupere. Flohr a cîș
tigat la Dworzynski și Bondarevski la Gro- 
mek. Korcinoi l-a învins pe Doda care a de
pășit timpul de gîndire. Cea de a 4-a victo
rie a echipei U.R.S.S. a fost realizată de Vai-
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WILLIAM SHAKESPEARE: Opere, Vol;
II —Colecția Clasicii literaturii uni
versale

FRIEDRICH SCHILLER: Teatru, Vol. 
II — Colecția Clasicii literaturii uni
versale

A. P. CEHOV: Opere, Vol. II — Poves
tiri

V. KETLINSKAIA: Asediul — roman 
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(R. Cehoslovacă), 'cu 4369,5 puncte. Pe echi
pe, prințul Toc a revenit reprezentativei 
R.P-R. care a realizat în cele 5 probe 
13.547 .puncte. Pe iocuf drt £-a clasat R. 
Cehoslovacă cu 12.'05S,5 pjmete; iar pe locu
rile urjnătoare R. Cehoslovacă II c.u 14.000 
puncte și R.P.R. II cu 9369 puncte.

Ultima probă a zilei a fost întrecerea de 
cros care a fost cîștigată de pentatlonisiul 
romîn V. Teodcrrescn'CTî' 1138 puncte1

feminine de canoțaj academic

misia centrală de sporturi -naatfce .din,* țara 
noastră a hotărît să ofere Cupa' transmisi
bilă „București", Trofeul va reveni echipa
jului de 8+1 care va; reuși să cîșțige de 3 
ori consecutiv sau de'S. dti a’ltbfnativ. titlul 
de campioană europeană.

Printre oaspeții care și-au anunțat parti
ciparea la campionate se găsesc CJaston 
Mulleg (Elveția), președintele Federației 
internaționale de canotaj academic (F.I.S.A.) 
și Walter Blaser, secretarul F.Î.S.A.

N, Maxim realîzînd pe cei 166 km. timpul 
de 4h 29’10”. Al treilea a sosit I. Constan» 
tinescu (C.C.A.), urmat de C. Dumitrescu 
(C.C.A.).

Clasamentul general individual: 1, C. Du
mitrescu (C.C.A.) 20h 28'25”; 2. N. Vasi
lescu (Dinamo) 20h 31’41”; 3. St. Seb«
(Progresul) 20h 32’40”; 4. C. Tu dose (Pro
gresul) 20h 34’ 28"; 5. G. Moiceanu (Pro
gresul) 20h 37’46”; 6. L. Zanoni (Recolta) 
20h 38’08”; 7. N. Maxim (Dinamo) 20F»
38’30”; 8. G. Petrescu (Recolta) 20h 38'47”; 
9. I. Sima (Dinamo Orașul Stalin) 20h 
39’24”; 10. C. Dafcu (C.C.A.) 20h 39'57".

Pe echipe, victoria a revenit cicliștilor de 
la Progresul, urmați,,de cei de-la Dinamo 
București și ClC A. Primul loc In clasamen
tul cățărătorilor a fost ocupat de C. Dumi
trescu (C-.C.A.) cu 26 puncte, urmat de E* 
Zanoni (Recolta) cu 14 puncte și D. Glodea 
(Dinamp Orașul Stalin) cu 13 puncte.

siukov în fața lui Plater. Partida Talmanov* 
Gavlikovski s-a terminat remiză.

In poziții complicate s-au întrerupt parti-1 
dele 'Bronștein-Arlamovski și Boleslavski* 
Tarnowski, Pytlakowski are avantaj la Si- 
maghin și Brzozka la Furman.

După primul tur, scorul este de
în favoarea echipei U.R.S.S.

■ La 23 iulie a avut loc pe noul stadion 
din Varșovia întîlnirea internațională de 
fotbal dintre echipele selecționate ale Ora
șelor Varșovia și Budapesta. Jocul s-a în
cheiat cu scorul de 4—2 (2—2) în favoarea 
echipei poloneze.

■ Turul ciclist al Franței a continuat 
luni cu cea de a 17-a etapă Toulouse -• 
St. Caudens (249 km), peste munții Pirlneî. 
Tînărul ciclist luxemburghez Charly Gaul 
s-a dovedit din nou cel mai bun cățărător 
sosind primul în 7h 31’31”. Pe locul doi s-a 
clasat L. 'Bobet (Franța) la 1’ 24’, iat 'pd 
locul trei italiaiîul Astrua la 3’18”. In urma 
acestei etape Louison Bobet a trecut în frun
tea clasamentului urmat de A. Rolland (Fran
ța) la 3’08”, Fornara la 3’57” și Gaul la 
7’13”.

I N O I ----------------------------- --
P. A. PAVLENKO: Opere — (în șase 

volume) vol. I
N. RIBAK: Rada din Pereiaslav — ro

man — voi. II
MIHAIL SADOVEANU: Opere, Vol. II
I. PAUN-PINCIO: Versuri, proză, scri

sori — Colecția „Biblioteca peniru ■ 
toți”.

TITUS POPOVICI: Străinul — roman

„SÂ DĂM PATRIEI CÎT MAI MULTE ACUMULĂRI SOCIALISTE PESTE PLANI"

Angajamentul nostru și căile realizării lui
In urma unei analize a posibilităților in

terne de producție, făcută pe fiecare secție 
în parte, analiză care a arătat nenumăra
tele rezerve interne de care dispune uzina 
noastră, colectivul de muncitori, tehnicieni 
și funcționari ai întreprinderii noastre și-a 
luat, în cadru! unui miting ținut la 29 
aprilie, angajamentul de a da economiei 
naționale 1500 de camioane peste planul 
anual. Chiar din prima zl după acest miting, 
toate serviciile și unitățile întreprinderii 
și-au concentrat eforturile, scoțînd la iveală 
resurse interne nefolosite, prbptinînd noi 
măsuri tehnico-organizatorice pentru reali
zarea și depășirea acestui angajament.

Pe pian intern s-a trecut intens la o re
vizuire a normelor învechite de manoperă și 
de materiale, pe fiecare secție și fabricat în 
parte, stabilindu-Se noile jurnale de norme, 
precum și o îmbunătățire substanțială a 
tehnologiei de fabricație și a consumurilor 
specifice de materii și materiale.

Stimulați de primele rezultate ale măsuri
lor luate și învățînd permanent din expe
riența sovietică, am pășit la a doua fază a 
angajamentului nostru prim, și anume de a 
da patriei, pe lîngă produsele de mai sus, 
acumulări socialiste peste plan atît prin de
pășirea planului de producție, cît și prin re
ducerea prețului de cost. In ziua de 
22 iunie, din inițiativa comitetului regio
nal de partid, s-a organizat în cadrul între
prinderii noastre o conferință tehnică de 
partid, în care s-a tratat pe larg importanța 
descoperirii și folosirii rezervelor interne din 
uzină, a metodelor înaintate în muncă, 
pentru mărirea producției și productivității 
mu/icii, reducerea prețului de cost și accele
rarea vitezei de rotație a fondului de rul
ment. Avind în prealabil stabilite cifrele a- 
proximative de acumulărt socialiste ‘posibile 
de realizat, care s-au discutat în masa de 
participanți ai acestei conferințe, s-au luat 
angajamente pentru realizarea de acumulări 
peste plan, în valoare de circa 24.000.000 lei, 
rezultate atît din depășirea planului de pro
ducție, cît și prin reducerea cu circa 9% 
față de plan a prețului de cost la principa
lele noastre produse.

La această conferință tehnică de partid au 
asistat ca invitați, și parte din conducerile 
întreprinderilor colaboratoare la fabricația 
de camioane, ca uzinele de tractoare „Ernst 
Thălmann" din Orașul Stalin, „Gh. Dimi
trov" din AradL șl altele, care ne-au asigu

rat că vor da tot sprijinul pentru ducerea 
la bun sfîrșit a angajamentelor noastre 
prin respectarea strictă a angajamentelor 
contractuale.

Convinși pe deplin că prin acest angaja
ment contribuim la construirea socialismului 
în patria noastră, am trecut treptat la orga
nizarea temeinică a ședințelor ae analiză pe 
fiecare secție și servici în parte, pentru sta
bilirea posibilităților interne și determinarea 
de angajamehte concrete pe fiecare colectiv, 
calculîndu-se contribuția ce ar putea s-o dea 
fiecare unitate, intr-un material îndreptar — 
ghid —, elaborai in prealabil, s-au arătat în 
mod concret care sînt rezervele interne ale 
fiecărei unități în parte, care sînt căile de 
reducere a prețului de cost și prin ce mij
loace și la ce loc de muncă se pot realiza 
aceste măsuri. Îndreptarul a fost prelucrat 
în fiecare unitate, într-o strînsă colaborare 
cu organizațiile de partid, comitetele de sec
ție și organizațiile U.T.M. Cu acest prilej 
s-au concreiizat atît liniile pe care trebuie 
să fie canalizate toate eforiurile acestor co
lective, cît și cifrele de economii la prețul 
de cost, posibile de realizat la fiecare loc 
de muncă.

In această acțiune a fost .antrenat întregul 
colectiv al uzinei noastre, în frunte cu con
ducerile tehnice, economice și administrative, 
și s-au întocmit referate scrise pe care șeful 
secției de producție sau șefii de servicii 
le-au susținut în ședințele lărgite de secții, 
ținute în ziua de 30 iunie în fața întregu
lui colectiv al unității respective.

Materialul îndreptar elaborat în între
prindere, ca ghjd și bază de discuții, a fost 
mult îmbunătățit în'aceste ședințe cu alte 
propuneri venite din masa muncitorilor. 
S-au propus concret atît economii posibile 
de realizat cît și măsuri tehnico-organiza
torice pe fiecare sector sau servici în 
parte. Din centralizarea tuturor angajamen
telor și măsurilor tehnico-organizatorice au 
rezultat pentru întreprindere acumulări po
sibile de realizat peste plan în valoare de 
cca. 30.000.000 lei. Astfel angajamentul nos
tru inițial, de a da patriei — pînă la sfîr- 
șitul anului 1955 — acumulări socialiste 
peste plan în valoare de 24.000.000 lei, s-a 
mărit la 30.000.000 lei, sumă înscrisă în 
chemarea colectivelor unor întreprinderi in- ' 

dustriale din regiunea Stalin adresată tu
turor întreprinderilor socialiste din țara 
noastră.

Pentru traducerea în viață a angajamente
lor noastre și asigurarea realizării lor, con
ducerea întreprinderii a alcătuit — pe baza 
propunerilor — un plan de 177 de măsuri 
tehnico-organizatorice, plan desfășurat pe 
fiecare unitate în parte, fixîndu-se termenele 
de execuție și responsabilii pe fiecare pro
blemă.

Pentru noi a fost clar că cunoașterea pre
cisă a angajamentelor de către fiecare sala
riat și conducător și urmărirea zi de zi a 
ducerii lor la îndeplinire, constituie cheia 
principală prin care periodic vom putea în
registra realizările noastre și interveni, din 
timp și cu măsuri concrete, acolo unde va fi 
nevoie. De aceea s-a hotărît în primul rînd 
ca urmărirea angajamentelor să devină ope
rativă, să fie luate măsuri de realizarea pla
nului de producție atît prin ședințele zilnice 
de producție la interfon cît și în consfătuirile 
de producție săptămînale ale colectivului de 
conducere lărgit. Acest control operativ se 
face prin serviciile pe probleme ale uzinei 
și prin dispeceratul central al producției.

Fiecărui servici și sector i s-au stabilit 
precis sarcinile ce-i revin, de îndeplinirea că
rora trebuie să se preocupe și sa răspundă. 
Astfel, serviciul organizării muncii, care este 
organul de veghe al respectării și îmbună
tățirii normelor de muncă în producție, tre
buie să urmărească zilnic și lunar, atît cen
tral cît și prin organele sale afectate în sec
toare, realizarea normelor stabilite și îmbu
nătățirea lor pe măsura adaptării unei noi 
tehnologii de fabricație. Totodată, acest ser
vici va raporta decadal — de altfel ca toate 
serviciile — la consfătuirile de producție re
zultatele obținute și măsurile necesare de 
luat. Organizarea locurilor de muncă în sec
toare, corecta repartizare pe secții și meserii 
a brațelor de muncă existente și acoperirea 
planului forțelor de muncă — atît numeric 
cît și calitativ — pe cele trei schimburi, în 
colaborare cu serviciul personal și cadre, 
sînt condiții de bază ce stau în fața acestui 
organ pentru realizarea angajamentelor 
luate.

Asigurarea creșterii continue a capacității 
de producție a uzinei revine serviciului de 
investiții, care pentru aceasta, are datoria să 
vegheze și să respecte întocmai termenele de 
dare în exploatare a mașinilor și utilajelor 

de producție, conform planului sau grafice
lor interne.

Sarcini deosebite are și sectorul mecanicu
lui șef. Pe de o parte, el trebuie să asigure 
buna desfășurare a reparațiilor utilajului 
fără oprirea — în cele mai multe cazuri — 
a producției, prin executarea lor în timpul 
schimburilor , inactive de producție sau în 
spațiile de timp gol, iar pe de altă parte să 
reducă aceste perioade de reparații, prin
tr-o mai bună întreținere a utilajului sau 
pregătirea prealabilă a reparațiilor prin a- 
sigurarea stocului tampon Cu piese de 
schimb.

La serviciul de plan operativ atenția tre
buie îndreptată în direcția cunoașterii și în
cărcării juste a capacității de producție în 
mașini și oameni a fiecărui sector în parte, 
asigurînd astfel decalajul necesar între sec
toarele primare și cele prelucrătoare și elimi
narea locurilor înguste în anumite sectoare 
sau grupe de mașini. Acestui servici îi 
revine sarcina de a difuza din timp planul 
la secții și a asigura reducerea la maximum 
a comenzilor măriinte și diverse, de multe 
ori nepregătite sau neasiguraie cu documen
tația, materialul și fondurile necesare, care 
pot fi o frînă serioasă în calea realizării 
angajamentelor noastre. Eventualele restan
țe lunare trebuie să fie reprogramate lună 
de lună, urmărindu-se cu atenție deosebită 
ca toate comenzile să fie închise și lichi
date la termenele stabilite prin plan. In 
felul acesta se elimină imobilizările de fond 
de rulment la producția neterminată.

Serviciul de aprovizionare al uzinei deține 
un rol principal în ducerea la îndeplinire a 
angajamentului nostru. De aceea iui i se 
cere să-și întărească activitatea ny numai 
în sensul asigurării aprovizionării ritmice 
a fabricației cu materialele și semifabrica
tele necesare, ci și în a găsi și mijlbacele 
cele mai economice de transport, precum și 
sursele cele mai ieftine de aprovizionare fără 
a dauna calității producției. Aprovizionarea 
sezonieră, cu anumite materiale de stoc, tre
buie bine pregăiită în interiorul întreprinde
rii. Secția de încărcări-descărcări trebuie 
anunțată din timp în toate aceste cazuri 
pentru a lua măsuri spre a putea face 
față acestor vîrfuri, iar serviciul depozite 
pentru mărirea frontului de descărcare. 
Practica ne-a arătat că dacă se luau în tre
cut asemenea măsuri, locațiile suportate de 
prețul de cost, în cursul trimestrului II, se 
puteau elimina în întreprinderea -noastră. 
Urmărirea continuă și respectarea discipli
nei contractuale de către furnizorii noștri, 
lichidarea la timp a materialelor ■ trimise 
pentru prelucrare sau împrumutate, rezol
varea tuturor litigiilor cu furnizorii privind 

remanierile, rebuturile și refuzurile de ma
terial, feresc de asemenea prețul de cost 
de cheltuieli inoportune și neeconomice și 
ajută în cea mai mare măsură la realizarea 
angajamentelor. Un mijloc eficient pentru 
a frina scumpirea gratuită a prețului de 
cost al produselor îl constituie și controlul 
mai serios al cererilor de platp primite prin 
bancă asupra bazei legale a prețurilor de 
facturare de la furnizori. In acest scop este 
nevoie și de înțelegerea și sprijinul efectiv 
al furnizorilor de a respecta legile în vi
goare, în sensul de a nu factura deCît numai 
cu prețuri de catalog sau cu prețuri legal 
aprobate pe anul 1955.

Secția plan economic a uzinei are datoria 
să întărească și mai mult măsurile de pla
nificarea indicilor economici de plan pe 
secții și să efectueze operativ controlul pre
ventiv al cheltuielilor de fabricație pe 
secții și elemente de costuri, analizînd în 
mod mai consistent rezultatele îndeplinirii 
pianului de producție din punct de vedere 
economic. Determinarea la timp și corectă 
a catalogului de prețuri planificate pe re
pere și operații este etalonul" unic de mă
sură atît al planului de producție pe secții 
cît și condiția pMncipală de organizarea 
evidenței tehnico-coniabile, a urmăririi rea
lizării planului de producție -și a determi
nării prețuiui de cost real pe fiecare pro
dus și secție în parte, lunar. Catalogul de 
prețuri planificate, de care răspunde servi
ciul pian economic al uzinei, este pîrghia 
de bază în întărirea gospodăririi socialiste 
în interiorul întreprinderii, calea cea mai 
sigură pentru antrenarea întregii mase de 
salariați la realizarea angajamentelor.

Plinind în. practică la termenele fixate 
toate măsurile tehnico-organizatorice sta
bilite prin plan ț-i cu ajutorul serviciilor cen
trale arătate mai sus, secțiile de producție 
vor asigura ritmicitatea necesară pianului 
de producție, eliminînd asalturile care au 
înrîuriri negative asupra forțelor de pro
ducție, asupra calității producției, cît și în 
special asupra prețului de cost.

Planul financiar al întreprinderii trebuie 
să decurgă echilibrat pe cele două talere, 
venituri și cheltuieli, și în mod ,ritmic. Pen
tru aceasta este ștrict necesară ritmicitatea 
în producție și ritmicitatea în, aprovizionare.

Acoperirea din timp cu contracte a pla
nului de desfacere și livrarea cît mai rapidă 
a produselor, fără imobilizări la sfîrșit de 
lună, este sarcina principală a serviciului 
de desfacere pentru realizarea angajamen
telor luate. Acumulările peste plan, care for
mează angajamentul nostru, înseamnă be
neficii încasate din vlnzarea produselor 

noastre, așa că este deosebit de importantă 
contribuția acestui organ.

Penalizările pentru nerespectarea discipli
nei contractuale sînt elemente de cheltuieli 
neplanificabile în prețul de cost și consumă 
din înseși economiile făcute de colectivul 
întreprinderii, scumpind prețul de cost. Se 
cere de aceea o atenție deosebita respectării 
termenelor contraciuale, care trebuie șă se 
bazeze pe graficul intern de producție, și 
să se imprime un ritm normal al livrărilor 
eliminînd imobilizările de fond de rulment 
obișnuite la sflrșitul lunii. Graficul de li
vrări este continuarea graficului de produc
ție și ambele trebuie să răspundă unei con. 
diții socialiste: ritmicitatea.

Definitivarea procesului economic bani— 
marfă—bani trebuie să fie călăuza principală 
a serviciului financiar al uzinei. Drept ur
mare, în cadrul indicilor de plan financiari 
principala sarcină este urmărirea zilnică a 
realizării acestui proces economic.. Asigura
rea ritmului de livrări, a ritmului de plăți 
necesare producției, zilnic și lunar, trebuie 
să fie o preocupare de seamă a acestui ser
vici și se, poate traduce în viață prin: con
trolul;îndeplinirii zilnice a planului finan
ciar; accelerarea prezehtării' documentelor 
la bancă; urmărirea și încasarea zilnică a 
tuturor imobilizărilor în debitori, avansuri 
spre decontare, livrări sub plafon etc.; con- 
trolnl preventiv asupra oportunității și le
galității cheltuielilor bănești; cheltuirea ju
dicioasă și în cadrul prevederilor de plan a 
fondului de salarii"și a cheltuielilor admi- 
nistrative-gospodărești; respectarea obliga
țiunilor stabilite- prin .planifl. financiar față 
de bugetul statuliii și forul 'tutela'r. " 
, Dările de seamă limațe, ; trimestriale șt 
anuale, atît pe linie de producție cît și în 
special .cele rpe lirjie pontabilă,- oglindind 
realitatea, trpbpie. înjbunătăți-te și analizate 
cu. toată, comppțența pentru a se. înregistra 
realizările obținute precum șt defecțiunile 
în muncă, care să determine luarea măsu
rilor necesare pefitru înlăturarea"jolt '

Analiza dărilor de seamă contabile - șî a 
prețului de cost lunar de către întregul co
lectiv de conducere, atît pe întreprinderi, 
cîi și pe fiecare Săctor în parte, este cel mal 
eficace, mijloc de cunoaștere a realității, pre
cum și a perspectivelor și- măsurilor ce se 
impun pentru asigurarea realizării angaja
mentelor, pențru a da patriei tdt mai multe 
acumulări socialiste peste pian. ,

ION NFCULA 
contabil șef 

al uzinelor „Steagul Roșu* 
Orașul Stalin

A



Marti 26 iulie 1955 — Nr- 8360 Romîni a liberă Pan. 3-a

S-a stins din viață, în- ziua de 23 iulie 
1955, academicianul profesor Gh. Spacu.

Prin moartea sa, științei^ chimice di.n.țara 
noastră, Academia RiP.R. și învățămîntul 
universitar au suferit-una din cele mai grele 
pierderi.

Născut la Iași-,'la 5 decembrie 1883, aca
demicianul Gh. Spacu și-â făcut studiile la^ 

^■universitatea din' Iașii ăpof s-a1 sptecializat 
^^Bi laboratoarele școlilor politehnice și..,uni-. 
^^ersităților din Viena și Berlin.

In 1919 a fost nunjit’-profesot’ Ja univer
sitatea din Iași, după ‘ ce frâctee prin toate 
gradele învățămîniului , superior,. începînd- 
de la asistent., fu‘1923 a .test numit profesor 
titular la cated-ra, de chimie .anorganică și 
.analitică a universității din Cluj,. Aici, pro, 
fesorul Spacu a -acordat- o mare atenție or-

cu. au deschis drumuri noi în chimia ana
litică. In afară de metodele analitice bazate 
pe formarea de complecși, academicianul 
Sipacu a instituit numeroase metode bazate 
pe procedee fizico-chimice, potențiometrice, 
refractomelrice, etc.

Metodele sale analitice au fost recunoscu
te unanim. Ele au fost adoptate ca metode 
oficiale nu numai de comisia de stat a stan
dardizării și de întreprinderile din R.P.R., 
ci și de standardele de apaliză din alte țări: 
U.R.S.S., . S.U.A., Anglia, Franța, Germania, 
etc’! ' 1 1 ’

Comitetul de standardizare de pe lîp.gă 
Consiliul de Miniștri din U.R.S.S. în stan
dardul. unional de stat gost 2076-48, meta
lurgia v-33, adoptă pentru căutarea cupru
lui în plumb metoda

ganizării laboratoar - 
relor de cercetări și, 
laboratoarelor „pentru . 
lucrările practice ne
cesare pregătirii ca; 
drelor tinere. Datorită 
calităților șalș de cer
cetător și bun- ' orga
nizator, catedra u,de. 
chimie anorganică ȘL 
analitică a universită
ții- din Cluj a devenit 
o școală de cadre ti
nere. I

In 1939 a fost che< 
mat la catedra de 

xhimie anorganică a 
Bkiversității din Bucu-- 
Wști, unde a funcțio
nat pînă în momentul 
încetării din viață-.

Academicianul Gh. 
Spacu a fost membru 
al comisiei internațio
nale pentru instituirea 
tabelelor . anuale de 
const a nte și d at e tiiȚ- 
merice de sub preșe
dinția profesorului f 
Paris.

Singur sau în colaborare el a întocmit 
peste 200 memorii și lucrări originale știin
țifice care au fost publicate în diferite re
viste de specialitate din țară și străinătate.

Cea mai mare parte a lucrărilor sate se 
referă la problemele din domeniul chimiei 
anorganice și analitice.

Numeroase metode noi pentru dozări ra
pide și precise, bazate pe reacțiuni sensibile, 
au fost descoperite de el și introduse în chi
mia analitică. In alte studii a utilizat dife
rite metode și procedee aparținînd chimiei 
fizicale.

In cursul activității sale științifice, aca
demicianul Gh. Spacu a realizat sinteza a 
mai mult de 800 de substanțe. De asemenea 
el a adus o . extrem de importantă contribu
ție în problema formării complexelor anor
ganice, reușind' să dovedească existența, ca 
săruri complexe, a amoniacatelor duble.

In lucrările sale,. academicianul Spacu nu 
s-a mulțumit numai ’la aspectul teoretic, ci 
a fost preocupat permanent ,și de aplicarea 
practică a rezultatelor obținute- Astfel, a 
descoperit numeroase procedee rapide de a- 
naliză cantitativă, procedee ' utilizate în 
multe lăborătoa'r'e din străinătate.

Metodele analitice originale, calitative și 
«antitative, instituite de academicianul Spa-

Fr. Jolliot Curie

academicianului Spacu. 
Cercetările sale au 

fpst extinse după 
1949 în cadrul co
lectivului de chimie 
anorganică și genera
lă al Academiei R.P.R. 
Aceasta a fost posibil 
grație mijloacelor pu
se Ja dispoziția Aca
demici R.P.R. de că
tre statul de demo- 
cțație- populară?

Prin pasiunea și 
perseverența să pen
tru cercetarea științi
fică, 
Gh. Spacu 
cu succes 
probleme legate de 
practica construirii 
socialismului în pa
tria noastră.

Prin activitatea sa 
îndelungată și pentru 
realizările importante 
în rezolvarea proble
melor d® chimie, gu
vernul R.P.R. i-a de

cernat de două ori titlul de laureat al Pre
miului de Stat și l-a decorat cu „Ordinul 
Muncii" cL I-a.

Meritul mare al academicianului Gh. Spa
cu este că pe lingă ; rezolvarea problemelor 
de chimie aiît de utile regimului nostru, el 
a creat și numer.oase;cadre de cercetători..

Gheorghe Spacu a desfășurat o intensă și 
bogată activitate didactică. Ca profesor a 
luptat pentru dezvoltarea învățămîntului la 
Iași, Cluj și București. Profesor excelent, 
sever, dar drept, înzestrat cu o metodă, de 
predare clară, a reușit în îndelungata sa ac
tivitate didactică să crească o serie de cadre 
valoroise, Care astăzi fac' față cU succes re
zolvării problemelor chimice atît de necesa
re construirii socialismului în patria noas
tră.

De asemenea, acad. Gh. Spacu a depus o 
bogată activitate pe tărîm obștesc. In cali
tate de membru al Consiliului de conducere 
al S.R.S.C., el a contribuit la răspîndirea 
științei și culturii în rîndurile oamenilor 
muncii....................

In aceiași timp Gh. Spacu a participat la 
diferite acțiuni, legate de lupta pentru apă
rarea păcii.

Gheorghe Spacu a fost un fiu devotat al 
țării noastre care prin munca sa1 a ridicat 
prestigiul științei chimice în patria noastră, 
făcînd-o cunoscută și în alte țări. El va ră- 
rnîne în istoria chimiei romînești 'și a celei 
universale ca unul din marii Creatori și des- 
chizătoTi de drumuri. '

academicianul 
a atacat 

o serie de

construirii

Sărbătorirea Zilei Flotei I 
Maritime Militare a U.R.S.S.

MOSCOVA 24 (Agerpres). — La 23 iu
lie, la Teatrul central al Armatei Sovietice ' 
a avut loc o ședință festivă organizată de 
Ministerul Apărării al U.R.S.S. împreună cu 
organizațiile de partid, sovietice, obștești și 
sindicale din orașul și regiunea Moscova, 
consacrată Zilei Flotei Maritime Militare a 
U.R.S.S.

In prezidiu au luat loc miniștri, mareșali 
ai Uniunii Sovietice și mareșali ai diferite
lor genuri de arme, amirali și generali, ma
rinari — participant la răscoala revoluțio
nară din anul 1905 de pe crucișătorul Per 
temkin.

Ședința solemnă a fost deschisă de ami
ralul S. G. Gorșkov care a rostit 'cuvîntul 
introductiv.

Poporul sovietic și forțele sale armate — 
a spus S. G. Gorșkov — consideră Ziua 
Flotei Maritime Militare a U.R.S.S. ca o 
sărbătoare a întregului popor.

Marinarii militari . asigură poporul,, parti
dul comunist,'guvernul Sovietic,, că ei “vor 
face totul pentru menținerea la un înalt 
nivel a pregătirii de luptă a Flotei Marițimc 
Militare care stă de strajă intereselor de 
stat ale patriei noastre socialiste.

Cei care au luat cuvîntul la ședința fes
tivă în sumele oamenilor muncii din orașul 
și regiunea Moscova ap felicitat pe matrozi, 
cartnici, ofițeri și amirali cu prilejul Zilei 
F.’otei Maritime Militare a U.R.S.S. și le-au 
urat noi succese în pregătirea de. luptă și 
politică.

La sfîrșitul ședinței a avut loc un pro
gram artistic.

La ședința de închidere a conferinței de la Geneva

Declarația făcută de A. Eden
Domnule președinte!

Am încheiat acum conferința șefilor gu
vernelor, atît de mult discutată și cu aiîia 
insistență cerută în special de sir Winston 
Churchill cu mai bine de. doi ani în urmă. 
Această conferință și-a propus o sarcină 
limitată, . pe. care ai îndeplinit-o cu priso
sință.

In urmă cu zece ani s-a terminat războiul 
din Europa'. Acum am încăput -însfîi-șit acti
vitatea pe care am fi putut spera să o în
cepem în 1945. Problemele asupra cărora 
am căzut acum de acord permit să ne ocu
păm îndeaproape de dubla problemă a uni
tății Germaniei șl securității Europei.

Nimeni nu se așteaptă că va fi ușor să se 
reglementeze fiecare amănunt al acestor 
probleme complicate. Astăzi însă există mai 
multe șanse ca oricînd, după terminarea 

‘ războiului, să se înceapă o activitate legată 
de propuneri practice, spre a pune capăt 
divergențelor care au dezbinat Europa în 
toți acești ani.

La conferința noastră, în aceste cîieva 
zile, nu am irjiențjonat să elaborăm un plan 
amănunțit. Totuși, în directivele noastre 
către miniștrii Afacerilor Externe am inclus 
e'ementele esențiale ale unui acord cuprin
zător. Lumea va fi remarcat tonul și atmos
fera în care am lucrat. Acei dintre noi care 
au fbst angajați în mod direct în actualele

tratative și-au dat seama că întîlnirea noas
tră s-a desfășurat întro atmosferă nouă, de 
conciliere. Dar în afară de această activitate 
oficială am avut multe ocazii 
personal, pe care, după cum 
considerat cu. toții de neprețuit. Sînt ferm 
convins că contactele care au 
afara sălii conferinței ne-au permis nouă 
tuturor să înțelegem mult mai bine punctele 
de vedere ale celorlalți și problemele de cari 
se izbește fiecare dintre noi. Dacă ne vom 
putea continua activitatea împreună în spi
ritul acestei înttlniri, ceea ce astăzi este o 
speranță trebuie să devină o realizare traiă 
nică pe măsură ce evenimentele vor -evolua*

de contact 
știu, l-am

avut loc în

Declarația făcută de D. Eisenhower

PREZIDIUL ACADEMIEI R.P.R.
MINISTERUL ÎNVĂȚĂMÎNTULUI
MINISTERUL INDUSTRIEI CHIMICE
CONSILIUL DE CONDUCERE AL SOCIETĂȚII PENTRU 

RASPINDIREA ȘTIINȚEI ȘI CULTURII
SECȚIA DE ȘTIINȚE CHIMICE A ACADEMIEI R.P.R.
INSTITUTELE Șl COLECTIVELE DE CHIMIE ALE ACADE

MIEI R.P.R. DIN BUCUREȘTI, IAȘI, CLUJ ȘI TIMIȘOARA.

Din partea Prezidiului Academiei Republicii Populare Romîne
Prezidiul Academiei Republicii Populare

Romîne anunță cu profundă durere , moar
tea academicianului Gh. Spacu, directorul

de Stat, profesor la' Facultatea de chimie 
din București, I patriot și luptător pentru 
progresul științei și învățămîntului puse în 

i, om de știință, cu renumeCentrului 'de Cercetări chimice din București slujba poporului,
al Academiei R.P.R., laureat ăl Preniiului mondial.

Din partea Ministerului Învățămîntului 
și Ministerului Industriei Chimice

om de știință de mare valoare 
tre, îndrumător a numeroase 
cliimiști și studenți,
★

acad. Radu Cernătescu, acad, 
cu, acad. R. Ripan, acad. C.

MinisteruT . Irlvățămîntului și Ministerul 
Industriei Chimice anunță cu adîncă durere 
încetarea di'n Viață a academicianului profe
sor Gh. Spacu, laureat al Premiului de Stat,

★
Pentru organizarea funeraliilor acad. Gh.

Spacu s-a constituit o comisie formată din: .
acad. Ion Gheorghe Maurer, acad. St. Milcu, I ing. Ion Velea.

★
Comisia pentru organizarea funeraliilor

acad. Gh.' Spacu comunică :
Pentru a-și1 ltta rămas bun dă la acad.

Gh. Spacu, ’Oamenii de știință'și cultură, 
prietenii și eleviî hti acces în' sală Acade-

al tării noai 
generații de

I. Mu-rgules- 
D. Nenițescu.

★
miei R.P.R. din Călea Victoriei nr. 125, 
unde se află depus corpul defunctului, în 
ziua de 26 iulie 1955 întră orele 9-12.

Incinerarea acad. Gh. Spacu va avea loc 
marți 26 iulie a-c....

Vernisajul expoziției „Pictura și gravura mexicană
Luni la amiază a avar Tqc în sala Dalles 

vernisajul expoziției „Pictura și grafica 
mexicană", organizată , șub. auspiciile Insti
tutului Romîn penir.u Relațiile culturale cu 
Străinătatea.

Cuvîntul de deschidere al expoziției a fost 
rostit de dr. I. Bogdan,, vicepreședinte al 
I.R.R.GS. Au vorbit apoi acad. I. Iser, ar-

tist al poporului și prof. Ignațio Marqules 
Rotiles, din partea Frontului Național al Ar
telor Plastice din Mexic.

Expoziția cuprinde peste 400 lucrări de 
pictură de șevalet, gravuri, afișe și reprodu
ceri după picturi murate ale maeștrilor con- 
sacrați, ca și ale tinerilor artiști și studen
ților institutelor de -arte plastice din Mexic.

■*

Iolanda Balaș a sărit 1,70 m. la Oslo
OSLO 25 (Agerpres),.-- Prin telefon.: , 

^^Pe stadionul' „Bislei" din Oslo a început. 
^Bni seară întîlnirea internațională de atle
tism dintre echipele șbieeționațe ale R.P.R- 
✓ și Norvegiei. i'W’' •/_. ”....1 / ‘ ,

La loc de fr'uȚițe’se situează, excepționala 
performanță Înregistrata de tînără noasiră 
atletă Iolanda Bălp$ c'âre :a trecut ștacheta 
înălțată la 1;7O m:' Această 'fteHormănță este 
cea mai bună înregistrată anul acesta în 
lume .și constitute' un nou record ■ ăl țării 
noastre, fiind inferioarî-teU' 3'cm. recordului 
mondial deținut deiiGiudina țU.’R.’S.S.) Ve-! 
chiul record erai, de, R66 și'aparținea’dfe' âăe- 
menea Iolandei Balaș/- Un■ nou record’ăl 
R.P.R. a stabilit ți'Ana. iRoth în proba de 
aruncarea greutății. Ea-s-a clasat1 pe primul

loc cu rezultatul de 13,54 m. Proba de 
•200 m. plat fete a fost cîștigată de Alexan
dra Sicoe în 25” (record egalat). Pe locul 
doi s-a clasat coechipiera sa Ioana Luță 
cu 25 ’9/10. ■ '

Și în probele masculine reprezentanții 
noștri au avut superioritatea. Cursa de 110 
m. garduri a fost cîștigată de compionul 
R.P.R.,, I.' Opriș în 14”6/10, iar în proba de 
200 m. plat Marcs- (R.P.R.); a repurtat vic
toria cu timpul de 2l”9/10. In proba de sări
tură în lungime. Ion Sorin a reușit să-l 
învingă, pe campionul norvegian, Berthelsen, 
mareînd 6,91 m. Probele de 800 și 400 m. 
plat au revenit atletului norvegian Boysen 
cu timpurile de l’52”3/10 și respectiv 
47’7/10.

I n f o r
Oamenii muheii din {ara, noastră . au cin

stit Ziua Fddtei Maritime Militare ș 
U.R.S.S.". ...............

Suie de marinari; . ofițeri și coameni ai 
muncii au luat pprte„șîmbj4tă seara ia, adu
narea organizată cu acest prilej în .Capitala 
la Casa Prietenteî' Ra'mînb-Sdv'ietice de către 

•omitetul orășenesc A.R.LzUiS.-’Bticurești.
Mii de cetățeni'au participat de aseme

nea la manifestările organizate cu prilejul 
„Zilei Flotei Maritime Militare a U.R.S.S." 
și în alte orașe ale țării.

—-O—
Vizita unor vase 

flotelor maritime militare 
R.P.Bulgaria și R.P.Romîne 

la Sevastopol
SEVASTOPOL 25 (Agerpres). — TASS 

transmite: La 23 iulie au sosit la Sevasto
pol într-o vizită de prietenie grupuri de 
vase ale flotelor maritime militare ale R.P. 
Bulgaria și R.P. Romîne.

Vasele bulgare sînt primele care intră în 
rada pariului Sevastopol.

După cîteva ore, în radă a apărut un 
grup de vase al Republicii Populare Romî
ne. Pe vasul amiral flutură drapelul coman
dantului forțelor maritime militare ale Re
publicii Populare Romîne.

Vasul sovietic care a ieșit în întîmpina- 
re ridică semnalul: „Vă urăm bun sosii-.' 
Salut marinarilor din flota romînă 1“

Drept răspuns s-a ridicat semnalul : „Vă 
mulțumim 1“

Vapoarele romînești acostează. Comando
rul L. P. Potapov, reprezentant ad comanda
mentului Flotei Mării Negre, urcă pe vasul- 
amiral al R.P.R. El urează marinarilor ro- 
mîni bun sosit.

Contraamiralul Nieolae G. Mihai, coman
dantul forțelor maritime militare ale Repu
blicii Populare Romîne și ofițerii superiori 
care îl însoțesc, au făcut vizite contraamira
lului V. A. Parhomenko, amirâilului V. A, 
Fokin și lui S. V. Sosnițki, președintele co
mitetului executiv al Sovietului orășenesc 
de deputați ai oamenilor muncii din Seva
stopol.

Reprezentantul Comandamentului Flotei 
Mării Negre, amiralul V. A. Fokin, S. V. 
Sosnițki, A. G. Koroycenko, secretar al Co
mitetului orășenesc Sevastopol al P.C. al 
R.S.S. Ucrainene, au făcut vizite de răspuns 
pe vasele bulgare și romîne.

★
SEVASTOPOL 25 (Agerpres). — TASS 

transmite : Marinarii flotelor maritime mili' 
tare ale R.P. Bulgaria și R.P. Romîne care 
au sosit la 23 iulie intr-o vizită de priete
nie la Sevastopol, au luat parte la 24 iu
lie la sărbătorirea Zilei Flotei Maritime Mi
litare a U.R.S.S. la Sevastopol. Oaspeții au 
vizitat navele de război ale flotei. Mării 
Negre. La rîndud lor . ei au primit vizita ma
trozilor, cartnicMor și ofițerilor sovietici.

In ziua de 24 iulie, mari grupuri de ma
rinari romîni și bulgari au vizitat locurile 
istorice ale orașului-erou.

La 24 iulie, pe stadionul flotei Mării Ne
gre și pe bulevardul -M-atrosski au avut loc 
competiții între echipele de fotbal și de vo
lei ale oaspeților și sportivii flotei Mării 
Negre! Un spectacol dat de artiștii amatori 
ai marinarilor romîni s-a bucurat de mare 
succes. Pe străzile orașiilui, în scuaruri, pe 
bulevarde, oaspeții au fost salutați cordial 
de locuitorii Sevastopolului, pretutindeni se 
legau conversații prietenești.

ale 
ale

mâții
La invitația Institutului Romîn pentru Re

lațiile Culturale cu Străinătatea, duminică 
dimineața a sosit în> Capitală prof. Jagos lo- 
vanovici, președintele Societății Științifice 
din Titograd, director în Institutul de Istorie 
din Muntenegru-R!P.F. Iugoslavia

Au fost ■'prezență mefnbri ai Ambasadei 
R.P.F. Iugoslavia la București.

In cursul vizitei pe caire o va face în țara 
noastră, profesorul iugoslav Jagos Iova no
vici va studia probleme de istorie cu privire 
la vechile relații culturale dintre poporul ro
mîn și popoarele Iugoslaviei. .(Agerpres),

Domnule președinte I Domnilor 1
Salut și sprijin călduros spiritul de prie

tenie și. bune intenții care a caracterizat 
declarațiile celor doi vorbitori precedenți. 
Sper însă că tăcerea, mea în ceea ce pri
vește unele declarații-făcute direct de vorbi
torul precedent nu. va fi interpretată nicide
cum ca o acceptare tacită din partea mea. 
Nu este deloc așa.

Am crezut însă că în ultimele clipe ale. 
conferinței nu este necesar să anunț acestei 
conferințe și. întregii lumi poziția 
Unite în problemele, importante

Siaielor. 
Unite în problemele importante pe care 
le-am discutat. Sper șl cred Că ea este și 
așa limpede. Iată de ce mi se pare că nu 
este cazul să o mai repet în amănuntei Mai 
bine mă voi limita să spun unele lucruri 
despre activitatea desfășurată in ultima săp- 
tămînă șl' să exprim unele speranțe de 
viitor.

Aceasta a fost o înt-jlni-re istorică. In 
cursul acestei săptămîni am desfășurat o 
activitate bună. Dar numai istoria va con
stata adevărata însemnătate și adevărata 
valoare a întîlnirii noastre; pentru stabili
rea succesului acestei conferințe vor avea o

însemnătate hotărîtoare viitoarele acțiuni ale 
guvernelor noastre.

Am discutat în mod sincer o serie de pro- 
blerrie foarte grele și complicate care privesc 
popoarele noastre, și de fapt popoarele în
tregii lumi.

Nu ne-am întrunit aci pentru a lua hotă- 
rîri definitive. Am vrut să clarificăm dacă 
nu putem găsi împreună o cale care să 
ducă la hotărîri și să sporească perspectivele 
păcii generale.

In-această ultimă, oră a întîlnirii noastre 
consider că peșrspecțivele unei păci durabile, 
ale echității, prosperității și unei libertăți 
mai mari, au crescut. Primejdia unei tra- 

, gedii uriașe — războiul modern — s-a mic
șorat.

Activitatea miniștrilor noștri de Afaceri 
■Externe, care se vor strădui, să traducă în 
viață directivele noastre, va avea o însemnă
tate mate, poate chiar una mai mare decît 
ceea ce am făcut noi aici. Lor le revine sar
cina ca, oglindind politica -fundamentală a 
guvernelor lor, să ajungă la o înțelegere în 
cursul ac, lupilor -pe care aici, am puiuț să 
fe discutăm doar în linii generale. Știu că 
cu-toții le ■ dorim succes.

Cred că vom sprijini cu toții aranjamen-

tele pe care ei le-ar putea socoti necesar# 
pentru guvernele noastre spre a înlătura di* 
vergențele noastre în aceste probleme.

Dacă în următoarele luni și în următorii 
ani popoarele noastre se vor cunoaște mai 
bine și se vor înțelege mai bine unele pe 
altele, așa cum în această saptămînă ne-am 
cunoscut mai bine unii pe alții, aceasta 
poate înlesni o înțelegere între guvernele 
noastre. Fie ca aceasta să se facă în spiritul 
echității. Fie ca aceasta să ducă la amelio
rarea bunăstării, la o mai mare libertate și 
la micșorarea temerilor, suferințelor și ne
norocirilor omenirii. Fie ca aceasta să fie în
soțită de o mai mare bunăvoință între oa
meni. Atunci aceste zile vor ■ rămâne. într-a* 
devăr în amintire.

Am venit la Geneva deoarece consider că 
omenirea este dornică să fie izbăvită de răz
boaie și de zvonurile de război. Am venit 
aici pentru că am crezut întotdeauna în as
pirațiile cinstite și în judecata sănătoasă ă 
oamenilor care populează lumea noastră. In 
noaptea aceasta mă voi reîntoarce acasă 
ferm convins de acest lucru, rugîndu-mă ca 
într-o bună zi speranțele omenirii să-și gă
sească realizarea.

Declarația făcută de E. Faure
Conferința noastră 

nu înseamnă că noi 
im. Vreau să spun că dacă noi, cei patru, nu 

vom mai fi prezenți din punct de vedere 
fizic în aceeași .sală, din punct de vedere 
moral trebuie să rămînem uniți prin aceeași 
voință.

Permiteți-mi să exprim părerea că în afară 
de acordurile realizate între noi în unele 
probleme, în unele documente și în unele 
directive, însuși faptul întîlnirii noastre, 
spiritul care a domnit în timpul discuțiilor

ia sfîrșit. Dar aceasta 
trebuie să ne despăr

noastre, și înțelegerea reciprocă care este 
rezultatul acestui spirit, vor lăsa urme 
adinei în relațiile internaționale și vor avea 
o influență binefăcătoare asupra dezvol
tării 'or.

Am dovedit aici hotărîrea noastră co
mună. Acum trebuie să găsim mijloacele 
pentru^a o pune în aplicare. Primul pas pe 
această caie a fost făcut, dar mai există pie
dici. Nu am încercat să le ascundem, întru- 
cît orice progres poaie fi realizat numai cu 
ajutorul adevărului.

Dacă este adevărat că viața se întemeiază 
pe încordare, că ea este împinsă înainte în
totdeauna de forță, fie ca de acum înainte 
această încordare Și această forță să fie 
înțelegerea reciprocă și prietenia, și nu osti
litatea și neîncrederea. Trebuie să avem 
posibilitatea să propunem popoarelor carene 
privesc și nu numai popoarelor pe care le 
reprezentăm, pe lingă măsurile de securitate 
care sint încă necesare, acțiuni constructive 
și binefăcătoare în scopul păcii.

"T-

Puternicul ecou internațional al rezultatelor 
conferinței de la Geneva

in

Recepfla oferită 
de ziariștii din Leningrad 
cinstea unor ziariști iugoslavi

LENINGRAD 25 (Agerpres). — TASS
transmite : La 24 iulie, a plecat din Lenin
grad spe. Kiev grupul de ziariști iugoslavi 
condus de Radovan Papici, directorul ziaru
lui „Oslobodjfenie".

Ziariștii din Leningrad au oferit o recep
ție în cipstea colegilor lor din Iugoslavia. 
Prînzul, s-a desfășurat într-o atmosferă cal
dă, prietenească. Salutîndu-i pe ziariștii iu
goslavi V. A. Andreev, redactorul ziarului 
„Leningradskaia Pravda", a arătat că lo
cuitorii Leningradului, ca și toți oamenii 
sovietici , sînt interesați în întărirea relațiilor 
de prietenie în-ire. popoarele U.R.S.S. și 
Iugoslaviei. Radovan Papici a răspuns ur
mătoarele :

In Uniunea Sovietică am fost primiți Cu 
căldură, frățește. Sîntem deosebit -de fericiți 
că am vizitat Leningradul —'orașul în cafe 
a trăit și a lucrat marele Lenin -^ orașul 
în care a început Marea Revoluție din ‘Oc
tombrie. Aci am avut posibilitate să- vizităm 
locuri pe care le cunoaștem din studiul 
Istoriei P.C.U.S. și Istoriei1 partidului nos
tru.

In timpul războiului împotriva fascishiu-. 
lui, noi am luptat împreună. Ne -considerăm 
tovarăși '.u drepturi egăle în această luptă. 
Am întîmpinat cu căldură armata sovietică 
care ne-a eliberat țara. Sîntem încredințați 
că acum vom’ păși pe drumuri noi, dar vom 
merge împreună. In ceea ce. îi privește, zia- 
rișlii iugoslavi 'vor face totul pentru întări
rea prieteniei între Unitțnea Sovietică și Iu. 
goslavia. , r ' '

-o-
In cîteva rînduri

• In urma contactului stabilit intre R. P. 
Chineză și S.U.A. prin intermediul Regatu
lui Unit, s-a căzut de acord ca tratativele, 
ținute anul trecut între reprezentanții con
sulari ai celor două părți la Genevp să fie 
continuate la nivelul ambasadorilor. Aceste 
tratative sînt menite să contribuie la regle
mentarea problemei repatrierii persoanelor 
civile care doresc să se . întoarcă in țările 
respective și să înlesnească continuarea dis
cuțiilor și reglementarea altor probleme prac
tice existente în' prezent între cele două 
părți. (China Nouă).

• Printr-un decret al Prezidiului Adunării 
Populare Supreme a Republicii Populare De
mocrate Coreene,. Li San Cio a fost numit 
ambasador extraordinar și plenipotențiar al 
R.P.D. Coreene în U.R.S.S. (TASS).

'R. P. CHINEZA
GENEVA 25 (Agerpres). — Subliniind 

succesul conferinței de la Geneva, cores
pondentul special la Geneva al agenției 
China . Nouă , scrie ; ...

„Părerea care a domnit atît la conferință 
cît și în afara ei este că conferința de la 
Geneva a fost un bun început — ,,un nou 
punct de plecare după zece ani". înțelegerea 
reciprocă, spiritul de conciliere și atmosfera 
de:colaborare — iată ce a caracterizat Con
ferința. Firește că în multe probleme inter
naționale importante mai există încă deose
biri între cele patru țări participante, și că 
aceste deosebiri urmează,să . fie rezolvate 
prin tratative. Dar conferința a„ pus bazele 
pentru progresul continuu în 'această: direc
ție. . ■■

Problema zonei Taivanuluî și! a'repunerii 
Chinei în drepturile ei legitime la O.N.U., 
problemă ridicată de Uniunea Sovietică in 
cadrul conferinței, nu a fost discutată. Dar 
în tot cursul conferinței această problemă 
s-a bucurat de o mare atenție din ' partea 
tuturor. S-a recunoscut de către toți cei care 
sint. interesați în menținerea păcii că pro
blema zonei Taivanului, ca și aceea a In- 
dochinei, trebuie să fie. grabnic reglementa
tă. După, conferința de. la Geneva există 
toate temeiurile să se ceară ca aceste pro
bleme să fie rezolvate prin consultări între 
țările interesate și în conformitate cu spi
ritul de la Geneva.

S.U.A.
NEW YORK 25 (Agerpres). — TASS 

transmite: Presa americană comenteaea pe 
la-rg rezultatele conferinței de la Geneva a 
șefilor guvernelor celor patru puteri. Con
cluzia generală a tuturor știrilor și comen
tariile consacrate încheierii conferinței de 
la Genpva este faptul că- șefii guvernelor ce
lor pairu puteri au ajuns ia o înțelegere „de 
a căuta noi căi de terminare a războiului 
rece, care durează,de zece ani".

Corespondentul din Geneva al ziarului 
„New York Herald Tribune", Kerr, scrie: 
„Conferința celor pairu mari s-a terminat 
în condițiile compromisului realizat și a 
speranțelor de viitor". Declarînd că deși lâ- 
conferință nu a fost rezolva-iă definitiv nici 
una din problemele importante, corespon
dentul. arată însă că șefii guvernelor au a- 
junș.„la un acord asupra modului în care 
vor. .aborda aceste probleme". Coresponden
tul continuă; „Delegații occidentali conside
rau că. întreaga lume a așteptat prea mult 
această conferință „la cel mai înalt nivel" 
pentru ca ea să se termine-prin divergențe. 
De acqea ei sperau că se va ajunge fa un 
acord cu rușii și nu a-u fost dezamăgiți- 
Totodată, Ș.U.A-, Anglia și Franță au tre
buii să consimtă la includerea pe ordinea de 
zi a conferinței miniștrilor Afacerilor Exter
ne a problemei asigurării securității ca un 
punct de importanță primordială".

Observatorul ziarului- „N-ew York Times", 
Schwartz,- scrie : „Acum, după terminarea 
'conferi-nței, 'ceva a 'devenit limpede: 'este 
faptul că atmosfera relațiilor internaționale 
s-a îmbunătățit. A începui perioada armis
tițiului, în cursul cărei-a diplomații vor pu
tea discuta mai lesne și cu mai puțină în
cordare problemele decît se obișnuia ' pînă 
în prezent". In același iimp, observatorul 
încearcă să semene îndoieli în ce privește 
dragostea de pace a Uniunii Sovietice.

Un alt observatot a-I aceluiași ziar, Res
ton, scrie din GeneVa: „Europa este mul
țumită de conferință. Secole întregi de tea-, 
mă au învățat-o: să fie recunoscătoare chiar, 
și pentru mici concesii". Reston scrie în 
continuare că „rușii- tindeau de mai multe 
luni să obțină recunoașterea în Occident a 
ideei coexistenței și acum ei sînt convinși pe 
deplin temei că această conferință a expri
mat foarte limpede această teză, a lor".

Ziaîul „Daily Mirror" publică un articol 
a-1 lui Kingsbury Smith, corespondent al a- 
genției Internaționale News Service. Exprl-

mînd punctul de vedere al dip lom ați lor pu
terilor occidentale în legătură cu rezultatele 
conferinței de la Geneva, el scrie că după 
părerea acestor diplomați conferința a rea
lizat în special următoarele: „Conferința 
dus la ‘ ■“ ”' '
—. cel 
tribuit 
vernul 
tale; a 
stat occidentali că Rusia dorește să 
războiul cu. Occideniul".

Obseryp/torul ziarului „New York Times", 
Hamilton,' subliniază că după conferința de 
la Geneva „problema Chinei a rămas ne- 
rezolvată" și că Statele Unite vor trebui să 
hotărască dacă să ducă tratative cu Peki
nul. Hamilton ’ătibliniază că deși unele cer
curi occidentale nu doresc șă acorde Reou- 
bltcii Populare Chineze un ,loc la O.N.U. 
starCă”’8e spirit în favoarea Chinei se accen
tuează în cercurile Adunării Organizației 
Națiunilor Unite și este posibil ca în anul 
viitor Adunarea să voteze pentru acordarea 
către Republica Populară Chineză a locului 
Chinei la O.N.U. In continuare, Hamilton 
remarcă cu îngrijorare că „poziția juridică 
și morală a Statelor Unite va slăbi puternic, 
dacă Organizația Națiunilor Unite va în
ceta să recunoască legătură dintre Cian 
Kai-și Și China".

•Ar
WASHINGTON 25 (Agerores). — In de

clarațiile făcute de diferiți reprezentanți ai 
cercuri’or conducătoare din Statele Unite se 
subliniază importanța conferinței de la Ge
neva a șefilor guvernelor celor patru puteri 
și se recunoaște influența favorabilă exer
citată dc aceasta în ce privește destinderea 

. situației internaționale.-
Richard Nixon, vice președintele S.U.A., 

a declarat că conferința de la Geneva „a 
limpezit atmosfera" în vederea viitoarelor 
confer,ințe internaționale. „Lumea poate pri
vi cu mult mâi multe speranțe de progres 
în spre viitoarele conferințe ale miniștrilor 
de, Afaceri Externe si la un nivel mai puțin 
înalt..." — a spus Richard Nixon.

Senatorul Richard Russell, președintele 
comisiei senatului pentru serviciile armate, 
a declarat că „numai supraoptimiștii s-ar 
fi putut aștepta la rezultate imediate (din 
partea conferinței de la Geneva — N.R.). 
Dar putem spera că ea a pus baze’e re
zolvării problemelor care trebuie să’ fie li
chidate dacă vrem să ’ existe speranța în
tr-o pace permanentă".

ANGLIA
LONDRA 25 -(Agerpres). — Majoritatea 

ziarele engleze de duminică și de luni a- 
cordă o deosebită atenție încheierii confe
rinței de la Geneva a șefilor guvernelor ce
lor patru puteri, salutînd acordul realizai 
la conferință. Ziarul „Sunday Times" a pu
blicat știrea sub titlul: „Cei -patru mari s-au 
înțeles asupra tuturor punctelor". Ziarul 
„Observer" a publicat un articol sub titlul: 
„Acord deplin între cei patru mari". O serie 
de ziare subliniază că poziția prietenească 
a delegației sovietice a contribuit la crearea 

- unei atmosfere favorabile.
Comentatorul diplomatic al ziarului „Ob

server" subliniază că „conferința la cel mai 
înalt nivel s-a încheiat într.o atmosferă de 
excepțională bunăvoință".

Deputatul conservator Boothby, într-un 
articol publicat în ziarul „News of World" 
apreciază conferința de la Geneva ca o „ma
re victorie a forțelor ihoraie din întreaga 
lume, Care vor exercita o presiune tot mai 
mare asupra tuturor guvernelor în favoarea 
cauzei păcii".

„S-a realizat o înțelegere asupra unui plan 
atotcuprinzător de tratative în scopul slăbi
rii încordării între Răsărit și Apus..., scrie 
în continuare Boothby. Conferința a făcut 
tot ce se iputea aștepta1 și poate chiar mai 
mult și a dat rezultate care deși poate că 
în prezent nu pof fi -sezisate, sînt o valoare 
excepțională și au o importanță uriașă".

Ziarul „News Chronicle" subliniază că

, a 
o slăbire a încordării . internaționale 
puțin pe o anumiiă perioadă; a con- 

la îmbunătățirea relațiilor dintre gu- 
Rusiei și guvernele puterilor occiden- 
confirma-t convingerea oamenilor de 

i evite

„conferința1 a avut un rezultat pe care nici 
un comunicat nu-1 poate traduce — și anu
me că șefii guvernelor au încetat de a sesr. 
cunoaște doar prin semnături. Ei se cunosco- 
deacum înainte cu adevărat".. „Discuțiile la 
nivelul cel mai înalt, scrie „Daily Herald" 
au reînsuflețit speranțele de pace formula
te de toate popoarele".

FRANȚA
PARIS 25 (Agerpres). După cum trans

mite corespondentul din Paris al agenției 
Reuter, cercurile diplomatice din Paris au 
salutat directivele șefilor . guvernelor către 
miniștrii Afacerilor Externe, ca un pas pe 
calea slăbirii încordării internaționale. In 
cercurile apropiate Ministerului francez al 
Afacerilor Externe se spune că politicienii 
francezi au așteptat din partea conferinței 
„declarații asupra tendințelor existente și 
programelor de lucru". Tocmai aceasta s-a 
obținut la conferință!

După cum Se subliniază în cercurile di
plomatice, se spune în continuare în știre, 
N-A- Bulganin a spus în cuvîntarea sa la 
ședința de închidere că conferința are o în
semnătate pozitivă pentru slăbirea încordării 
Aceasta arată că pesimismul unor cercuri pp- 
litice din Franța în ceea ce privește confe
rința nu era justificat.

GERMANIA

BERLIN 25 (Agerpres). — întreaga presă 
democrată berlineză consacră ample co
mentarii bilanțului lucrărilor conferinței de 
la Geneva a șefilor guverne'or celor patru 
puteri.

Ziarele subliniază cu o satisfacție una
nimă faptul că șefii guvernelor celor patru 
puteri au realizat un acord la Geneva.

Ziarul „Neues Deutschland", în articolul 
intitulat „Geneva — un punct de cotitură 
în politica mondială" scrie:

Subliniind marea însemnătate a directive
lor. adoptate de șefii guvernelor, ziarul 
scrie: Acest document nu conține hotăriri 
definitive, însă marile puteri au subliniat în 
aceste directive voința lor de a ajunge la 
lin acord în diferite probleme. Hotărîrea 
marilor puteri de a ajunge la o înțelegere 
creează premize favorabile pentru reunifica- 
rea Germaniei pe baze pașnice și democrati
ce, pentru apropierea celor două părți ale 
Germaniei.

Ziarul subliniază însemnătatea apropierii 
și colaborării dintre Republica Democrată 
Germană și Germania occidentală, ceea ce 
constituie una dintre cele mai importante 
premize pentru rezolvarea problemei ger
mane pe calea pașnică. Reunificarea Germa
niei. scrie în continuare ziarul, nu poate 
să fie numai opera marilor puteri — Germa
nia însăși trebuie să creeze premize nece
sare în acest scop.

*

BERLIN 25 (Agerpres). — TASS trans
mite : Toate ziareile Vest-berlineze publică 
sub titluri mari în prima pagină știri cu pri
vire la încheierea lucrărilor conferinței de 
la Geneva a șefilor guvernelor celor patru 
puteri și textul directivelor date de șefii 
guvernelor, celor patru puteri miniștrilor A- 
facerilor Externe. Ziarele publică de. ase
menea o expunere a declarațiilor șefilor gu
vernelor la ședință de închidere.

Ziarul „Welt am Sontag" scrie: Cu toate 
că conferința nu a dus încă la rezolvarea 
celor mai importante probleme litigioase ale 
politicii internaționale — problemele Ger
maniei, securității și dezarmării — ea con
stituie un început pentru rezolvarea acestor 
probleme și a îmbunătățit situația generală, 
a politicii externe. Acordul realizat la Ge
neva, continuă ziarul, deschide o cale pen
tru tratative în viitor între Răsărit șl Apus 
în problemele acute ale politicii mondiale.

Unele ziare ca .„Berliner Morgen Post", 
„Der Tag" și altele încearcă să minimali
zeze însemnătatea rezultatelor conferinței da 
la Geneva,
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Plecarea delegației sovietice din Geneva
_ GENEVA 24 (Agerpres). — TASS trans

mite : In dimineața zilei de 24 iulie, condu
cătorul delegației guvernamentale a U.R.S.S. 
la conferința șefilor guvernelor celor patru 
puteri președintele Consiliului de Miniștri' 
a! U.R.S.S., N. A. Bulganin, și membrii de
legației guvernamentale sovietice: N. S. 
Hrușciov, membru al Prezidiului Sovietului 
Suprem al U.R.S.S., V. M. Molotov, prim 
vicepreședinte al Consiliului de Miniștri al

Daclarația conducătorului delegației sovietice N. A. Bulganin
Domnule președinte, domnilor.
Părăsind Geneva, delegația sovietică ex

primă guvernului elvețian și autorităților 
Genevei mulțumirile sale fierbinți pentru a- 
tenția Și grija acordată delegației sovietice 
tn timpul șederii ei aici, despre care vom 
păstra cele mai calde amintiri.

Delegația sovietică își exprimă de aseme
nea recunoștința și trimite un salut cordial 
și cele mai bune urări populației orașului 
Geneva care ne-a făcut o primire atît de 
cordială.

In cursul ultimelor zile, asupra Genevei a 
fost ațintită atenția popoarelor lumii întregi. 
Conferința de la Geneva va exercita fără 
îndoială o influență pozitivă asupra situației 
internaționale.

Sosirea lui H. A.
BERLIN 25 (Agerpres). — TASS trans

mite : La invitația guvernului Republicii 
Democrate Germane, la 24 iulie a sosit la 
Berlin, venind de la Geneva delegația gu
vernamentală sovietică alcătuită din N. A. 
Bulganin, președintele Consiliului de Mini
ștri al U.R.S.S., și N. S. Hrușciov, membru 
al Prezidiului Sovietului Suprem al U.R.S.S.

Dec
Dragi tovarăși și prieteni 1
Guvernul și populația Republicii Demo

crate Germane salută cu bucurie cordială și 
satisfacție delegația guvernamentală a 
U.R.S.S. Sîntem bucuroși că ea a acceptat 
propunerea noastră ca, după încheierea con
ferinței de la Geneva, să petreacă cîteva 
zile în Republica Democrată Germană. 
(Aplauze).

Salutăm pe tovarășul N. A. Bulganin, 
președintele Consiliului de Miniștri al 
U.R.S.S., pe tovarășul N. S. Hrușciov, mem
bru al Prezidiului Sovietului Suprem al 
U.R.S.S. și pe colaboratorii lor (Aplauze 
furtunoase).

Popoarele lumii întregi,^ inclusiv poporul 
german, și-au îndreptat săptămîna trecută, 
cu atenție încordată, privirile spre Geneva.

De
Tovarășe prim ministru 1
Tovarăși 1
Ne exprimăm sincera bucurie în legătură 

cu sosirea noastră în Republica Democrată 
Germană și mulțumim pentru saluturile și 
sentimentele prietenești care au fost expri
mate aici la adresa noastră. (Aplauze furtu
noase).

Am sosit la voi venind de la Geneva, unde 
s-a încheiat de curînd conferința șefilor gu
vernelor celor patru puteri, Uniunii Sovie
tice, Statelor Unite ale Americii, Marii Bri
tanii și Franței. Conferința de la Geneva va 
avea, fără îndojaiă, o influență favorabilă 
asupra situației "internaționale. La conferință 
a avut loc un schimb de păreri într-o serie 
de probleme internaționale importante — 
securitatea europeană, problema germană, 
dezarmarea, stabilirea de contacte între Ră
sărit și Apus. (Aplauze).

Holărîrile adoptate de conferință, precum 
și declarațiile de închidere, făcute de șefii 
guvernelor, au fost date publicității. Din 
aceste documente reies rezultatele pozitive 
ale lucrărilor conferinței

In problema germană conferința a hotărît 
de comun acord că reglementarea problemei 
germane și reunificarea Germaniei pe calea 
alegerilor libere trebuie înfăptuite în confor
mitate cu interesele naționale ale poporului 
german și eu interesele securității europene.

Nu putem totuși să trecem cu vederea 
făptui, că la conferință au eșit la iveală două 
atitudini diferite față de rezolvarea proble
mei germane.

Delegațiile celor trei puteri occidentale au 

U.R.S.S. și ministru al Afacerilor Externe 
al U.R.S.S., mareșalul Uniunii Sovietice G. 
K. Jukov, ministru al Apărării al U.R.S.S., 
și A.A. Gromîko, prim locțiitor al ministru
lui Afacerilor Externe al U.R.S.S., au părăsit 
Geneva.

Pe aeroportul Cointrin, delegația guverna
mentală sovietică a fost condusă de A. Do- 
minice, șeful secției protocolului din depar
tamentul politic al Elveției, F. Perrear,

La conferință ne-am străduit în mo:i sin
cer să găsim căile spre crearea acelei încre
deri între state fără de care oamenii nu pot 
fi liniștiți pentru viitorul .lor.

Nu se putea aștepta ca la conferința de la 
Geneva să fi fost reglementate dintr-odată 
loate problemele care cer să fie rezolvate. 
Urmează să se facă încă multe în această 
direcție, însă trebuie spus că ceea ce s-a 
făcut deja la Geneva deschide o nouă pa
gină în relațiile dintre cele patru puteri și 
nu numai dintre ele.

Toate acestea trebuie să contribuie la mic
șorarea încordării în relațiile dintre state, 
la întărirea păcii între popoare și la înlătu
rarea primejdiei unui nou război.

In ce-1 privește, guvernul sovietic va de
pune toate eforturile pentru a îndeplini ho-

Bulganin și N. S. Hrușciov la Berlin
Pe aeroportul Schonefeld delegația guver

namentală sovietică a fost înlîmpinată de 
O. Grotewohl, primul ministru al Republi
cii Democrate Germane, L. Bol?, locțiitor al 
primului ministru și ministru al afacerilor 
externe al R, D. Germane, H. Loch și P.

larația lui Otto Grotev
Datorită propunerilor constructive ale 
U.R.S.S. în problemele asigurării securității 
pentru toate popoarele, dezarmării și inter
zicerii armei atomice și rezolvării problemei 
germane, tratativele de la Geneva au dus la 
slăbirea generală a încordării internaționale.

S-a văzut că politica consecventă de pace 
a U.R.S.S. și a întregului lagăr al păcii și 
năzuința lor spre înțelegere reciprocă au 
exercitat o influență hotărîtoare asupra eve
nimentelor internaționale. Tratativele duse 
la Geneva cu privire la încetarea războiului 
rece au arătat câ popoarele lumii întregi 
resping politica de forță și se pronunță pen
tru înțelegere internațională și coexistență 
pașnică. Germania și poporul german nu
tresc noi speranțe în.ce privește restabilirea 
pașnică și democrată a unității patriei sale.

tlarația lui N. A, Bulga
insistat ca potrivit acordurilor de la Paris, 
Germania occidentală remilitarizată, iar apoi 
și Germania unificată, să facă parte oin 
N.A.T.O. și din uniunea militară a Europei 
occidentale, adică din grupările militare ale 
statelor occidentale. Guvernul sovietic, după 
cum se știe, a declarat în repetate rînduri 
că includerea Germaniei occidentale in 
N.A.T.O. și in uniunea militară a Europei 
occidentale, adoptarea de către Germania oc. 
cidentală a prevederilor acordurilor de la 
Paris, exclude posibilitatea unificării Germa
niei pe baze pașnice și democrate. De aceea 
delegația sovietică, călăuzindu-se după inte
resele consolidării păcii în Europa, a apărat 
la Geneva o altă'cale a unificării Germaniei.

Am pornit de 1a faptul că la Început Re
publica Democrată Germană și Republica 
Federală Germană, iar ?poi Germania uni
ficată să facă parte djn sistemul generai eu
ropean de securitate colectivă, să fie partici
pante ale tratatului de securitate europeană, 
tratat care trebuie să asigure pacea și nu 
reînvierea militarismului cu toate dezastiele 
războiului și cu zilele negre pentru oameni. 
(Aplauze furtunoase). Această cale ține sea
ma de faptul că poporul german, ca și cele
lalte popoare al; Europei, este interesat în 
crearea Germaniei democrate pașnice care, 
împreună cu celelalte state europene, ar co
labora in direcția consolidării păcii și securi
tății în Europa și ar lupta împreună cu cele
lalte țări iubitoare de pace împotriva războ
iului. (Aplauze).

Delegația sovietică a avut de asemenea în 
vedere și faptul că problema germană nu 
poate fi rezolvată fără să se țină seama de 
situația reală creată în Germania. 

șeful guvernului cantonului Geneva, L. Billi, 
primarul orașului Geneva, și de alte perso
nalități oficiale.

Aeroportul era pavoazat cu drapelele de 
stat ale U.R.S.S., și Elveției. A, fost aliniată 
o gardă de onoare și au fost executate 
imnurile de stat ale Uniunii Sovietice și 
Elveției.

Conducătorul delegației guvernamentale a 
U.R.S.S., N. A. Bulganin, a făcut pe aero
port o declarație In fața microfonului.

înaintea plecării de la Geneva 
tărîrile de la Geneva, pentru a continua 
opera începută la Geneva.

★
înainte de a părăsi Geneva, conducătorul 

delegației guvernamentale sovietice, N. A. 
Bulganin, a adresat scrisori președintelui 
Confederației Elvețiene. M. Petitpierre, și 
primarului orașului Geneva, L. Billi. In 
scrisoarea adresată președintelui Elveției 
Petitpierre se spune:

Părăsind frontierele Elveției, vă rog, 
domnule președinte, să primiți din partea 
delegației guvernamentale sovietice care a 
participat la conferința de la Geneva a șe
filor guvernelor celor patru puteri, și din 
partea mea personal, recunoștința adîncă 
pentru ospitalitatea acordată nouă de către 
pașnicul popor al Elveției și de Consiliul 
Federal,

Scholz, locțiitori ai primului ministru, pre
cum și de miniștri, conducători ai partide
lor democrate și organizațiilor de masă, re
prezentanți ai vieții publice.

La îniîmpinare, primul ministru al R. D. 
Germane, O. Grotewohl a făcut o declarație:

ohl
Dacă, cele patru puteri au reușit să obțină 
la Geneva micșorarea încordării, acest lu
cru trebuie să-l obțină și germanii din cele 
două părți ale Germaniei și să ajungă la 
un acord în problema germană. Aceasta este 
pentru noi, germanii, concluzia' importanță 
din lucrările conferinței de la Geneva.

Exprimăm delegației guvernamentale a 
U.R.S.S. recunoștința noastră pentru munca 
ei activă in interesele asigurării păcii și 
securității popoarelor și vă salutăm cordial 
pe dvs. dragi tovarăși, în Republica Demo
crată Germană. (Aplauze furtunoase).

Președintele Consiliului de Miniștri 
al U.R.S.S., N. A. Bulganin a făcut 
pe aeroport următoarea declarație:

nin
In cei 10 ani. care au trecut de la termi

narea celui de al doilea război mondial, pe 
teritoriul Germaniei s-au format două state 
suverane — Republica Democrată Germană 
și Republica Federală Germană. Fiecare din
tre ele are orinduire? sa economică și socială 
deosebită. Drepturile suverane ale fiecăreia 
dintre ele au fost recunoscute de celelalte 
state.

Aceasta înseamnă că la rezolvarea proble
mei unificării Germaniei nu se poate să nu 
se țină seama atil de părerea Republicii De
mocrate Germane, cit și a Republicii Federale 
Germane. Cu alte cuvinte, această problemă 
nu poate fi rezolvată fără participarea ger
manilor înșiși. (Aplauze furtunoase, pfelun- 
gite).

Aceasta înseamnă de asemenea că acel ce 
năzuiește într-adevăr spre unificarea Germa
niei nu poate să nu dorească o apropiere 
între cele dpuă părți ale Germaniei atît în 
domeniul activității comune in vederea asi
gurării securității in Europa, cît și chestiu
nile inter-germane.

Aceasta este singura cale posibilă care 
duce spre unificarea Germaniei, spre satis
facerea aspirațiilor naționale legitime ale 
poporului german. (Aplauze furtunoase).

Este neîndoielnic faptul că guvernul sovie- 
tiv va apăra și de acum înainte în mod ferm 
această linie în examinarea problemei ger
mane. (Aplauze).

Ingăduiți-mi să transmit oamenilor mun
cii din Republica Democrată Germană și în
tregului popor germ’an salutul cordial și cele 
mai bune urări ale guvernului Uniunii So
vietice. (Aplauze furtunoase, prelungite). 

i întrevederea delegațiilor sovietică 
și engleză la conferința de la Geneva

GENEVA 24 (Agerpres). — TASS trans
mite : In seara zilei de 23 iulie, N. A. Bul
ganin, președintele Consiliului de Miniștri 
al U.R.S.S., N. S. Hrușciov, membru al Pre
zidiului Sovietului Suprem al U.R.S.S. și 
V. M. Molotov, ministrul Afacerilor Externe 
al U.R.S.S., au avut o întrevedere cu A 
Eden, primul ministry al Marii Britanii.

Din partea engleză la întrevedere au par
ticipat de asemenea H. MacMillan, ministrul 
Afacerilor Externe al Marii Britanii, W. 
Hayter, ambasadorul Marii Britanii în 
U.R.S.S., și H. Caccia, locțiitor al subsecre
tarului de stat la Ministerul Afacerilor Ex
terne.

Din partea-sovietică la întrevedere a par
ticipat și I. A. Malik, ambasadorul U.R.S.S. 
în Marea Britani-e.

-•o—
O parte a delegației 

guvernamentale sovietice 
la conferința de la Geneva 

s-a înapoiat la Moscova
MOSCOVA 25 (Agerpres). — TASS trans

mite: In seara zilei de 24 iulie s?au înapoiat 
la Moscova, venind din Geneva, V. M. Molo
tov, prim vicepreședinte al Consiliului de Mi
niștri și ministru al Afacerilor Externe al 
U.R.S.S.,. G. K. Jukov, ministrul Apărării al 
U.R.S.S., mareșal al Uniunii Sovietice, și 
A. A. Gromîko, prim locțiitor al ministru
lui Afacerilor Externe al U.R.S.S., care au 
luat parte ca membri ai delegației guverna
mentale sovietice la conferința șefilor guver
nelor U.R.S.S., S.U.A., Marii Britanii și 
Franței.

—O—
Vizita lui N. A. Bulganin 

și N. S. Hrușciov la Berlin
BERLIN 25 (Agerpres). — A.D.N. trans

mite: La 24 iul.e, Otto Grotewohl, primul 
ministru al Republicii Democrate Germane, 
a primit delegația guvernamentală sovietică 
alcătuită din N. A. Bulganin, președintele 
Consiliului de Miniștri al U.R.S.S. și N. S. 
Hrușciov, membru în Prezidiul Sovietului 
Suprem al U.R.S.S., sosită la invitația gu
vernului R.D. Germane. ~

La întrevedere au luat parte de asemenea, 
L. Bolz, ministrul Afacerilor Externe al 
R.D.G. și G. M. Pușkin, ambasador extraor
dinar și plenipotențiar al U.R.S.S. în R. D. 
Germană.

★
BERLIN 25 (Agerpres). — TASS trans

mite: La 24 iulie, delegația guvernamentală 
sovietică sosită in R.D.G. și din care fac 
parte N. A. Bulganin, președintele Consiliu
lui de Miniștri al U.R.S.S. și N. S. Hrușciov, 
membru în Prezidiul Sovietului Suprem al 
U.R.S.S. a depus o coroană la monumentul 
ridicat în Treptow-Park in memoria ostași
lor sovietici căzuți in luptele pentru elibe
rarea Berlinului. Panglica de pe coroană 
poartă inscripția : „Ostașilor armatei sovie
tice căzuți in luptele pentru eliberarea ome
nirii de sub fascism, din partea delegației 
guvernamentale sovietice la conferința de la 
Geneva".

★
BERLIN 25 (Agerpres). — TASS trans

mite : La 24 iulie, delegația guvernamentală 
sovietică din care fac pa-rte N. A. Bulganin, 
președintele Consiliului de Miniștri al 
U.R.S.S. și N. S. Hrușciov, membru in Pre
zidiul Sovietului Suprem al U.R.S.S., a vizi
tat tabăra de pionieri „Republica Pionieri
lor E. Thălmann" din Berlin.

★
BERLIN 25 (Agerpres). — A.D.N. trans

mite: In seara zilei de 24 iulie, primul mi
nistru al Republicii Democrate Germane 
Otto Grotewohl, a oferit o recepție în cin
stea delegației guvernamentale sovietice so
sită in R.D. Germană. La recepție au luat 
parte N. A. Bulganin, președintele Consiliu
lui de Miniștri al U.R.S.S., N. S. Hrușciov, 
membru în Prezidiul Sovietului Suprem aii 
U.R.S.S, G. M. Pușkin, ambasadorul ex
traordinar și plenipotențiar al U.R.S.S. în 
R.D. Germană, și mareșalul Uniunii Sovie
tice A. A. Greciko, comandantul suprem al 
grupului de trupe sovietice din Germania.

Din p-irtea germană au participat la re
cepție : L. Bolz, locțiitor al primului minis
tru și ministru al Afacerilor Externe al R.D. 
Germane, O. Nuschke. H. Loch și P. Scholz, 
locțiitori ai primului ministru al R.D. Ger
mane, F. Ebert, prirriarul general al maie- 
lui Berlin, și alții.

La recepție au participat de asemenea 
membri ai corpului diplomatic, reprezentând 
ai presei germane și străine. Otto Grotewohl 
și N. S. Hrușciov au rostit scurte cuvîntări.

Președintele S.U.A., Eisenhower, 
s-a reîntors la Washington

WASHINGTON 25 (Agerpres). — TASS 
transmite: La 24 iulie, s-a reîntors la 
Washington venind din Geneva, președinte
le S.U.A. Eisenhower.

Pe aeroport, președintele a fost întîmpinat 
de vicepreședintele S.U.A. Nixon, de mem
brii guvernului și de membrii corpului diplo
matic. Printre cei prezenți a fost și S.R.

Declarațiile
WASHINGTON 25 (Agerpres). — Secreta

rul Departamentului de stat, Foster Dulles, 
s-a înapoiat la Washington venind de la Ge
neva. La sosirea sa Foster Dylles a decla
rat că conferința șefilor guvernelor celor pa
tru puteri ,,a fost o conferință bună. Am 
a lins obiectivele limitate pe care ni le-am 
pus, depășind poate chiar aceste obiective".

Secretarul Departamentului de stat a emis 

Declarațiile făcute de A. Eden și Mac Millan 
după întoarcerea lor la Londra

au

LOND.RÂ 25 (Agerpres). — După cum 
anunță agenția Reuter, la înapoierea sa de 
la conferința de la Geneva, primul ministru 
Eden a declarat la 24 iulie următoarele zia. 
riștilor pe aeroportul din Londra: „Sînt mai 
încrezător în privința situației internaționale 
decît atunci and am plecat la Geneva. Acolo 
au existat numeroase probleme și greutăți, 
dar, cel puțin pășim pe calea justă, fapt de 
care nu puteam fi Siguri acum cîtva timp".

Eden a arătat in continuare că după pă
rerea lui conducătorii celor patru țări
procedat înțelept, neîncerclnd să intre în 
prea multe amănunte la conferința lor de 
șase zile.

Eden a declarat că la Geneva ei au încer
cat să atingă trei obiective: în primul rînd, 
„să cadă de acord asupra naturii probleme
lor pe care le avem de rezolvat", în al doi
lea rînd „să stabilească orientarea", în al 
treilea rînd, „să încerce în discuții particu
lare să reducă sentimentul de neîncredere".' 
„Cred — a adăugat el — că se poate spune 
că în toate cele trei probleme am reușit mai 
mult decît mă așteptam. Ne-am putut înțele
ge reciproc punctele de vedere. Aspectul cel 
mai valoros al acestei conferințe este că 
acum țările au posibilitatea să înainteze pe 
o cale care a fost stabilită ca drumul drept 
spre pace".

Eden a subliniat că miniștrii afacerilor ex
terne vor trebui să lucreie mult pentru a se 
pregăti în vederea conferinței lor din octom
brie.

★
LONDRA 25 (Agerpres). — După cum a- 

nunță agenția Reuter, ministrul englez al

Edgar Faure despre realizările conferinței de la Geneva
PARIS 24 (Agerpres). — Agenția France 

Presse relatează de la Geneva că președin
tele Consiliului de Miniștri al Franței, Ed
gar Faure, a acordat un interviu unui re
prezentant al posturilor de radio franceze. 
In declarația sa el a subliniat „importanța 
și caracterul pozitiv" ale rezultatelor obți
nute la conferința de la Geneva. „Această 
conferință, a spus Faure, a fost numai un 
prim pas. Firește că noi nu am putut, și de 
altfel nimeni nici nu se gîndea la aceasta, 
să rezolvăm toate problemele". „Am clarifi
cat într-o măsură oarecare problema ger
mană, a continuat el, problema securității 
europene pe care am decis să le contopim, 
adoptînd de asemenea o hotărîre de princi
piu în problema contactelor dintre Est și

„A fost pusă
STOCKHOLM 25 (Agerpres). — TASS 

transmite : După cum relatează presa, la 23 
iulie a sosit în Suedia venind de la Geneva, 
pentru a-și petrece, concediul, secretarul ge
neral al O.N.U.,' bag Hammarskjoeld. La 
sosirea la Malmoe, răspunzînd la întrebările 
puse de corespondenți, Hammarskjoeld a su
bliniat că conferința de la Geneva s-a des
fășurat „într-o atmosferă foarte prielnică". 
După părerea sa, acest lucru „este deja un 
fapt excepțional de important".

Ziarul „Dagens Nyheter" relatează că răs- 
punzînd la o întrebare despre importanța 

Striganov, însărcinatul cu afaceri ad-interim 
al U.R.S.S. în S.U.A.

★
WASHINGTON 25 (Agerpres). — Agenți

ile de presă occidentale anunță că la 25 iu
lie președintele S.U.A., .Eisenhower, a primit 
la Casa Albă pe liderii congresului pentru 
a le face o dâre'de seamă asupra rezulta
telor conferinței de la Geneva.

lui Du lies
urarea ca „spifitul car? a. domnit în tot 
cursul repentelop tratative să .continuie și pe 
viitor să , marcheze desfășurarea conversații
lor internaționale".

Foster Qulleș va prezenta un raport asu
pra conferinței de la’Geneva liderilor Con- 
gresu.ui american, prebum și comisiilor pen
tru afacerile externe a Căinerei reprezen
tanților și Sdri'ătulut

Afacerilor Externe, Harold MacMillan, care 
s-a întors la Londra, venind de la Geneva, 
a făcut în cadrul unei conferințe de presă o 
declarație asupra rezultatelor conferinței de 
la Geneva a șefilor guvernelor celor patru 
puteri. MacMillan a declarat că conferința 
a realizat ceea ce și-au pro-pus cele patrii 
puteri.

El a subliniat că „există o mulțime de 
probleme foarte dificile care pot fi rezol
vate" și că „problemele internaționale trebuie 
să fie rezolvate prin mijloace pașnice...".

In continuare, MacMillan a spus: „In ori
ce caz am realizat ceea ce ne-a<m propus și 
eu personal consider că am realizat chiar 
mai mult decît intenționam să facem în maf 
a-c. cînd am proiectat această conferință la 
nivelul cel mai înalt. Noi am precizat pro
blemele și am creat un mecanism pentru re
zolvarea lor.

Am făcut mult mai mult. Am discutat îm
preună — oficial și neoficial — înseși pro
blemele. Acum trebuie să facem pregătiri — 
și sînt necesare mari eforturi pentru desă- 
vîrșlrea acestor pregătiri tn vederea urmă
toarei întrevederi din octombrie" (este vorba 
despre întrevederea miniștrilor de Afaceri 
Externe ai celor platru puteri).

*
LONDRA 25 (Agerpres). — După cum a- 

nunță agențiile occidentale de presă, la 25 
iulie primul ministru britanic A. Eden, a 
avut o întrevedere cu liderii ■ conservatori 
din guvern și din camera comunelor. In 
cursul acestei întrevederi Eden a expus re- 
zultațe’e conferinței: de la Geneva a șefi
lor guvernelor celor patru puteri.

Vest în ale căror relații trebuie lichidate ba
rierele artificiale".

★
PARIS 25 (Agerpres). — După cum a- 

nunță agenția France Presse, la 24 iulie, 
Edgar Faure, președintele Consiliului de 
Miniștri al Franței, a sosit la Paris reîntor- 
cîndu-se de la Geneva.

„In ansamblu, săptămîna petrecută la 
Geneva și conferința mi-au lăsat o impresie 
favorabilă", a declarat Edgar Faure pe ae
rodrom. „Firește, a spus el, nu loate pro
blemele au fost reglementate, dar este vor. 
ba despre atmosferă, despre împrejurările 
care s-au creat: am reușit să e'aborăm în 
comun holărîri, directive care au scopul de 
a stabili activitatea miniștrilor Afacerilor 
Externe".

CD bază bună“
conferinței de la Geneva pentru rezolvarea 
problemei dezarmării, Hammarskjoeld a de? 
clarat : La Geneva, la fel ca și mai înainte 
la Londra, a fost „pusă o bază bună" pen
tru aceasta.

Secretarul general al O.N.U., scrie ziarul 
„Stockholms Tidningen", a subliniat că con
ferința de la Geneva pentru folosirea ener
giei atomice în scopuri pașnice va fi cea 
mai mare conferință științifică în cadrul că
reia oamenii de știință din 66 de țări își vei 
împărtăși pentru prima oară din dateie lor 

I în domeniul studierii energiei atomice.

DUPĂ CONFERINȚĂ
N-au trecut decît 48 de ore de la comuni

carea directivelor elaborate de conferința 
șefilor de guverne ale celor patru mari pu
teri, dar ecouri numeroase sosesc din toate 
colțurile lumii. Este drept, după încordarea 
din săptămîna trecută și din seara tumul
tuoasă de simbătă, la Casa ziariștilor dom. 
njște acum calmul. De altfel, mulți din cei 
peste 1500 de ziariști au și plecat și alții 
sînt în curs de plecare. Ne-am intîlnit însă 
pe străzile Genevei, pe malurile lacului și 
la... cin:ma. Este pauza de respirație bine
meritată și totodată un prilej de a schimba 
păreri asupra celor petrecute.

Numai dușmanilor declarați ai păcii le 
scapă- aprecieri negative. In genere însă, 
cercurile ziaristice de aici sînt de acord a- 
supra faptului că conferința a avut meritul 
indiscutabil de a contribui la slăbirea încor
dării în relațiile internaționale, că există 
perspective serioase pentru îmbunătățirea 
relațiilor dintre state.

Dacă in dimineața zilei de 23 iulie o par
te a presei occidentale avea Încă un aspect 
care amintea tonul sau metodele războiului 
rece, făcînd paradă de titluri precum sînt: 
„Acord sau ruptură în cursul zilei de azi" 
(„Paris-Presie l’Intransigent"), „Ședință 
s.crelă pentru a ieși din impas" („France 
Soir“), luind unele teze ale lui „New York 
Times", sau duplicînd un nou articol anti- 
sovietîc al binecunoscutului Georges Bidauit, 
cum a făcut „Journal de Geneve", ziarele, 
cafe au oglindit in genere obiectiv lucrările, 
prevedeau rezultate pozitive. Astfel, „Daily 
Telegraph" prevedea că „dacă miniștrii afa- 
c.’ri’.or externe vor elabora un compromis ac
ceptabil... fără îndoială că se va realiza un 
mare progres". „Daily Mirror" publicînd fo
tografia celor patru șefi ai guvernelor adău
ga în explicație: „Așa s-o fineții încă un 
cui în sicriul maccarthysmului", „New York 
Post" menționlnd că persistă o serie de di
vergențe in problemele importante, arată că 
„există o părere larg răspîndită că Geneva 
a dus la slăbirea încordării".

Si într-adevăr tonul presei occidentale de 
ieri și de astăzi este foarte semnificativ. Nu

Corespondsnță telefonică 
din Geneva

că ar fi dispărut pesimiștii sau pescuitorii 
în ape înadins tulburate, dar atît directivele 
cît și declarațiile celor patru mari la plecare 
au subliniat pașii înainte făcuți, faptul că 
hotărîrile luate la Geneva au o însemnătate 
deosebit de mare, că ele vor contribui la în
tărirea încrederii între popoare, a păcii în 
lume, fiind începutul unei etape noi în rela
țiile între țări și în primul rînd între cele 
patru puteri.

După declarația iui Eisenhower că 
„șansele păcii au crescut, pericolul de răz
boi s-a îndepărtat" și a'e lui Dulies „dele
gația americană se înapoiază cu conștiința 
de a fi îndeplinit o operă utilă", Anthony 
Eden a subliniat că „scena internațională 
îmi inspiră astăzi mai multă încredere de
cît înainte de a mă fi dus la conferință. 
Sîntem pe un drum bun".

„New York Herald Tribune" publică in 
extenso cuvintul de bilanț al lui N. A. Bul
ganin și arată că „scopul practic apropiat 
al politicii externe sovietice este de a găsi 
un modus vlvendi între grupările existente 
în Europa".

Ziarele elvețiene de azi „La Suisse", 
„Journal de Geneve", „Gazette de Lausa
nne", etc. subliniază că actuala conferință 
și-a atins scopul, in sensul că „Ea n-a adus 
încă pacea, dar o poartă în germene".(„Ga
zette de Lausanne"), căci, așa cum spune 
„La Suisse", cei patru au afirmat în fața 
lumii că nu vor război.

„Le Figaro" de astăzi arătînd rezultatul 
conferinței, spune că ea și-a Îndeplinit mi
siunea și conchide: „Pacea continuă și ba
lanța înclină nu spre tensiune, ci spre des
tindere", iar „Daily Mali" spune că „Cei 
patru mari zboară acasă plini de optimism".

In cercurile ziaristice din Geneva conti
nuă a fi subliniată poziția realistă, plină de 
spirit de înțelegere și colaborare a delega

ției sovietice. O subliniază și „La Sulsse" 
în articolul său de fond, o spune și „Times*. 
„Ceea ce este remarcabil — arată ziarul 
englez — și ceea ce constituie o dovadă că 
conferința merita să se întrunească esle 
franchețea cu care șefii guvernelor și-au 
vorbit unul celuilalt". Așa cum remarca 
președintele Consiliului de Miniștri al 
Uniunii Sovietice, „conferința în general s-a 
desfășurat într-o atmosferă de sinceritate și 
sub semnul tendinței participanților de a 
stabili înțelegere reciprocă".

Eforturilor delegației sovietice ii atribuie 
rnulți ziariști faptul că s-au putut obține, 
cu toată persistența unor puncte de vedere 
deosebite, directive „al căror preambul ex- 
primînd voința de pace a fost înregistrat cu 
un sentiment de ușurare de popoarele lumii" 
(„Gazette de Lausanne").

Conferința de la Geneva a abordat proble
me importante, mari, de rezolvarea cărora 
depinde viitorul lumii. $i dacă contactul 
stabilit va duce la terminarea războiului 
rece și la noi eforturi in direcția destinderii, 
conferința va fi contribuit mult la cauza 
păcii.

Din păcate însă există in presa occidenta
lă manifestări care, înlocuind noțiunea de 
război rece cu „ofensiva psihologică", nu se 
Iasă de practica dezinformării, de tendința 
menținerii tensiunii și psihozei războinice. 
„New York Times", de pildă, spune: „Nu 
putem dezarma". Și aceasta a doua zi după 
conferință !

Conferința miniștrilor de externe care va 
avea loc în octombrie, va trebui să se ocupe 
de problemele complexe ale securității în 
Europa. Cercurile ziaristice din Geneva au 
apreciat deosebit de mult efortul delegației 
sovietice de a obțirie făurirea unui sistem 
al securității colective în Europa, eforturile 
de a găsi calea înțelegerii intre grupările 
de state pe drumul colaborării pașnice.

Comentariile continuă in jurul celor două 
etape ale planului propus de delegația so
vietică, cit și cu privire la renunțarea de a 
folosi forța drept mijloc de rezolvare a pro
blemelor litigioase. Supunerea acestei pro

bleme discuției ce va avea loc între mi
niștri de afaceri externe este apreciată po
zitiv de către ziarul „Figaro" de astăzi.

De asemenea, problemele dezarmării nu 
părăsesc atenția comentatorilor. Propunerile 
complete ale delegației sovietice atît în ceea 
ce privește limitarea armamentelor și a efec
tivelor obișnuite, cit și problema interzicerii 
armei atomice găsesc un ecou larg in presă. 
Astfel „Combat*1 scrie: „Unii observatori oc
cidentali consideră că planul Bulganin, care 
prevede renunțarea la folosirea bombelor 
atomice, constituie o bază de discuții mai 
sigură..." decît propunerea Eisenhower.

Ziarul „Politika** din Belgrad scrie: 
„Bulganin a adus, o mare contribuție la îm
bunătățirea generală a relațiilor, prin pro
punerea introdusă cu privire la interzicerea 
folosirii armei atomice și la limitarea for
țelor armate ale «țărilor mari și mici".

Este adevărat că popoarele așteaptă re
zolvarea deplină a problemei dezarmării și, 
a nu pune în centrul problemei interzicerea 
folosirii armelor de distrugere în masă, în
seamnă a aborda problema nu de la capă
tul cuvenit. Popoarele lumii vor pace, vor 
folosirea energiei atomice în scopul ușurării 
vieții lor; și ele sînț recunoscătoare guver
nului sovietic pentru faptul că depune efor
turi pentru rezolvarea acestei probleme.

Ecouri multiple a stirnit integrarea proble
mei germane în Directivele elaborate. Zia
rele din R. D. Germană Mnt alături de po
ziția U.R.S.S., care se află pe temelia fap
telor, a realităților care vorbesc despre 
existența unor deosebiri structurale ivite 
după zece ani intre cele două părți ale Ger
maniei; ele arată necesitatea rezolvării reale 
și nu mecanice a problemei unificării Ger
maniei. O condiție a acestei unificări este 
apropierea între ambele părți, corespunză
toare intereselor naționale ale poporului 
german. Pe de altă parte, devine clar din 
ce în ce mai mult pentru toată lumea că 
remilitarizarea Germaniei occidentale Împie
dică drumul spre unificare.

Acest lucru îl observă și presa din Repu
blica Federală Germană. Astfel „Weștpha- 
lische Rundschau" scrie : „Zilele de muncă 
ale conferinței de la Geneva au confirmat că 
acordurile de la Paris și unificarea Germa

niei sînt incompatibile. Conferința de la 
Geneva a infirmat teza guvernului federal 
precum că acordurile de la Paris au creat 
condițiile pentru traducerea îri fapt a unei 
politici de reunificare a Germaniei". „Siidr 
deutsche Zeitung" subliniind succesul con
ferinței de la Geneva, arată că „politica de 
pe poziții de forță și de alăturare a Germa
niei occidentale la alianța militară dintre 
occidentali, nu du<;e la refacerea unității 
Germaniei, cum afirmă Bonn-ul". Ziarul „Te
legraph" cere deschiderea discuțiilor între 
Republica Democrată Germană și Republica 
Federală Germană și totodată propune ca 
deplasarea la Moscova a lui Adenauer să 
se facă împreună cu Ollenhauer, șeful opo
ziției de la Bonn. Ziarul mai arată că dacă 
Bulganin a putut discuta cu Eisenhower, 
de ce nu s-ar putea ca Adenauer să discute 
cu Grotewohf.

Poziția delegației sovietice a găsit un pu
ternic ecou în masele poporului german. 
Este cunoscut faptul că nenumărate delega
ții au venit in cursul acestor zile la Ge
neva din Germania occidentală și R. D. 
Germană. Vom semnala poziția luată de co
lonelul von Bonin, fost șef de operații al 
statului major, și de Sdenger, deputat in 
Bundestag, care se ridică împotriva remili- 
tarizării Germaniei occidentale sau catego
rica pledoarie a lui Heinemann, fost mi
nistru de interne la Bonn, pentru discuții 
directe între Germania occidentală și Repu
blica Democrată Germană.

Cert este că rezultatul conferinței de îa 
Geneva va avea o mare influență asupra 
mișcării pentru unificare pe temelii paș
nice in Germania și este neîndoielnic că 
acțiunea maselor va face ca să se stabileas
că pînă la urmă contactul Intre R.D.G. și 
R F.G., așa cum cer Interesele naționale ale 
poporului german.

Evenimentele din Indochina, atacul împo
triva comisiei neutre, refuzul lui Diem de a 
discuta cu Vietnamul de Nord sînt comenta
te mult la Geneva. Se subliniază aici că 
dacă se admitea cererea delegației sovietice 
ca problemele Extremului Orient să se fi 
discutat la conferința de la Geneva, situația 
fără îndoială nu s-ar fi prezentat astfel.

Totodată in cercurile ziaristice se arată 
părerea de rău că nu a fost acceptată pro

punerea de a se discuta repunerea în drep
turi legitime la O.N.U. a Republicii Popu
lare Chineze care ocupind locul ce i se cu
vine în acest important for internațional ar 
fi creat posibilitatea de a să rezolva mai 
ușor problemele Extremului Orient. Totoda
tă se menționează că neabordarea proble
melor Asiei n-a făcut posibilă rezolvarea 
încordării care există în regiunea Taivanu- 
lui. Aici se comentează foarte pozitiv iniția
tiva lui Nehru pentru convocarea unei confe
rințe asiatice în problemele Extremului O- 
rlent.

In cercurile ziaristice domnește impresia 
că relațiile economice și culturale între 
țările estului și vestului au acum sorți buni 
de dezvoltare. Ziariștii chiar se întreabă re
ciproc, cînd își vor face vizite la Paris sau 
Varșovia, la Londra sau la Budapesta.

Colaborarea în problemele economice și 
culturale a fost călduros sprijinită de dele
gația sovietică și și-a găsit locul în Direc
tivele formulate pentru întrunirea la Geneva, 

,în octombrie, a miniștrilor Afacerilor Ex
terne.

In ansamblu, cercurile observatorilor ș? 
ale ziariștilor din Geneva apreciază confe
rința celor patru șefi ai guvernelor marilor 
puteri drept un’ succes deschizător de dru
muri spre hoî contacte, în direcția regle
mentării și rezolvării problemelor inter
naționale.

Este cert că masele populare au primit 
desfășurarea conferinței și rezultatele ei cu 
satisfacție. Dar nu mai puțin adevărat este 
că cel interesați intr-uri nou război nu de
zarmează și continuă urzirea planurilor lor. 
Speranțele mari pentru viitor nu pot fi ast
fel despărțite de urmărirea atentă a orică
ror manifestări ale adversarilor păcii, de 
denunțarea acestora.

La Geneva a avut loc un bun început. EI 
va continua, dacă aceeași bunăvoință și 
același spirit de înțelegere va domni în 
continuare. Căci dacă conferința de la Ge
neva înseamnă temelia edificiului păcii în 
lume, nu trebuie uitat că edificiul însuși 
urmează a fi construit cu răbdare, cu în
credere, cu perseverență,

N. MORARU
Geneva, 25 iulie 1955.
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